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Viladecans homenatja 
Sergio Garrote pels 
seus èxits esportius

Es posa en marxa el projecte Sant Boi Respira + Verd (SBR+V) 
on es crearan quatre parcs nous i es renovarà altres espais 

verds al municipi

El Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC) ha iniciat un procés 
al nostre territori on quatre municipis (Viladecans, Esplugues de 
Llobregat, Cervelló i Esparreguera) han canviat els seus alcaldes 
i alcaldessa fins al final de la legislatura Pàgines 16-17

Pàgines 24

Foto: Aj. Viladecans

La família de 
La Premsa del Baix creix! 

Després de 15 anys 
d'informació
al Baix Llobregat, 

ens emociona anunciar 
la nostra arribada 
a L'Hospitalet. 

Junts creem comunitat!
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Unió de Pagesos impugna el    
projecte d'ampliació de la ZEPA 
Ha presentat un contenciós administratiu de la zona del Delta del Llobregat 

Unió de Pagesos ha pre-
sentat un contenciós 
administratiu al pro-

jecte d’ampliació de la Zona 
d’especial protecció per a les 
aus del Delta del Llobregat 
(ZEPA). El sindicat ha fet aquest 
pas després de constatar que el 
Govern català no ha fet marxa 
enrere en el projecte de mo-
dificació per tal d’ajustar-lo a 

la legalitat catalana i europea 
vigent, tal com ja va demanar 
l’organització el juliol passat i 
com va instar en el recurs de 
reposició interposat a l’agost. 
A banda de l’ampliació, l’acord 
també contempla la modifica-
ció de la delimitació del Lloc 
d’importància comunitària 
Delta del Llobregat, que passa 
a denominar-se Aiguamolls del 

Delta del Llobregat, i s’impulsen 
mesures per garantir el futur 
del Delta. Està publicat al Diari 
Oficial de la Generalitat de Ca-
talunya en data del 25 de juliol. 
Tal i com va denunciar Unió 
de Pagesos, l’ampliació apro-
vada pel Govern en funcions 
liderat per ERC és nul·la de ple 
dret ja que es va tramitar pres-
cindint del procediment legal 
que fixa la Llei d’espais agraris, 
ja que no disposa de l’anàlisi 
d’afectacions agràries que li co-
rrespondria pel fet de tractar-se 
d’una modificació del Pla terri-
torial sectorial del Pla d’Espais 
d’Interès Natural. Al mateix 
temps, el pla tampoc disposa 
dels estudis científics complets 
relatius a la conservació de les 
aus silvestres, també fixats per 
llei. En el mateix comunicat, 
emès a mitjans de l’estiu pas-
sat, el sindicat també va instar 
l’Executiu català a garantir i pre-
servar els drets de la pagesia i 

del gruix de la societat catalana, 
tant pel que fa a la conservació 
dels espais agraris com de la 
biodiversitat de la zona.

Vulneració
Uns incompliments, aquests, 
“que a la vegada també su-
posen una vulneració de 
l’article 103 de la Constitu-
ció espanyola, que estableix 
que l’Administració Pública 
ha d’actuar amb objectivitat 
en defensa als interessos ge-
nerals”, explica Unió de Page-
sos. “La manca d’objectivitat i 
l’arbitrarietat provada en el re-
curs de reposició interposat es 
basa en les reiterades sentèn-
cies del Tribunal de Justícia de 
la Unió Europea contra les de-
signacions de ZEPA per part de 
la Generalitat i la mateixa carta 
d’emplaçament per infracció de 
la Comissió Europea del 2021 
quant a la manca de proves i 
estudis científics”, afegeix. 

Foto: Unió Pagesos

Neix el Fòrum Estratègic Sant Boi, un nou espai de participació

El Fòrum Estratègic es va presentar en un acte públic celebrat a l'edifici Sant Boi Centre de Serveis. És el nou espai estable de participació 
que ja ha començat a abordar, amb la complicitat de la ciutadania, els principals reptes del futur de la ciutat baixllobregatina i altres 
temes d'importància estratègica per al municipi. La posada en marxa del Fòrum Estratègic de Ciutat dona continuïtat al procés 

de revisió dels mecanismes de participació ciutadana iniciat l'any 2019 per fer-los més flexibles i oberts a tothom. En l'acte de 
presentació s'ha donat a conèixer i s'ha recollit les primeres aportacions sobre un conjunt d'actuacions previstes per als pròxims 
anys al municipi, que es volen fer realitat aprofitant noves oportunitats de finançament amb fons europeus (convocatòria PAI).

L'Àrea Metrolitana de Barcelona 
rep un premi per la T-Verda

L'AMB rebre un dels premis Sustainability Actions 2024, 
atorgats pel grup de comunicació Custommedia, editor 
de la publicació Compromiso RSE y Equipos&Talento, a 

administracions, empreses i organitzacions de tot Espanya 
que posen en marxa projectes que tinguin en compte el 
desenvolupament sostenible de la societat i del planeta. El 
premi ha estat per la seva T-verda metropolitana.

La línia EP1 de bus estrena 
parada a Finestrelles (Esplugues)

La línia Esplubus 1 (EP1) ha incorporat una nova parada 
al barri de Finestrelles, concretament a la part del carrer 
de Finestrelles proper al carrer de Joan Miró. S’atén, 

així, una petició del col·lectiu de persones grans del barri, 
dominat orogràficament per pendents. Connecta l’Hospital 
Sant Joan de Déu amb el barri de la Miranda a través d’un 
recorregut que passa per la majoria de barris del municipi.
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Nou CAP Rambla i futur CUAP a Sant Feliu
El nou edifici donarà servei les 24 hores els 365 dies de l'any a més de 150.000 persones 

El Departament de Salut ha 
publicat l'anunci de licitació 
per a la redacció del pro-

jecte bàsic i executiu del nou 
CAP Rambla i el futur CUAP de 
Sant Feliu de Llobregat, així com 
la direcció d'obra posterior. El 
pressupost base de licitació és 
d’1.153.607,73 euros (IVA inclòs), 
dels quals 811.881,41 euros es 
destinaran a la redacció del pro-
jecte i 341.726,32 euros es des-
tinaran a la direcció de l'obra. Es 
tracta d'un pas més per a la cons-
trucció del futur equipament 
sanitari, que s'instal·larà en uns 
terrenys de titularitat municipal 
situats a la Rambla Marquesa 
de Castellbell 35, a 500 metres 
de l'actual CAP, en una ubicació 
cèntrica i amb bones comunica-

cions. El nou centre tindrà una 
superfície aproximada de 7.000 
m2 i permetrà comptar amb 
unes instal·lacions més àmplies 
i adequades a les necessitats ac-
tuals per oferir una millor atenció 
a la ciutadania. A més, acollirà 
un Centre d'Urgències d'Atenció 
Primària (CUAP) de nova crea-
ció que donarà servei a més de 
150.000 persones que resideixen 
a municipis de l'entorn de Sant 
Feliu de Llobregat. Els CUAP són 
dispositius oberts les 24 hores, 
els 365 dies de l'any, dotats amb 
professionals qualificats i tec-
nologia de diagnòstic -com ara 
radiologia i laboratori- que els 
permet tenir una capacitat de 
resolució més elevada i donar 
resposta a les urgències de mo-

derada complexitat. La posada 
en marxa d'aquest CUAP per-
metrà millorar l'accessibilitat de 
la població a l'atenció urgent 
i reduir la pressió d'urgències 
de baixa i mitjana complexitat 
als hospitals. L'edifici també 
albergarà altres serveis terri-
torials, alguns dels quals avui 
ja s'ubiquen al CAP Rambla, 
com són l'Atenció a la Salut Se-
xual i Reproductiva (ASSIR), la 
pediatria, l'odontologia, la re-

habilitació, el Centre d'Atenció 
Especialitzada (CAE) i el Cen-
tre d'Atenció i Seguiment a les 
Drogodependències (CASD). 
A més, incorporarà una base 
del Servei d'Emergències Mè-
diques (SEM) per a millorar 
l'accessibilitat i la prestació 
d'aquest servei. Una vegada es-
tigui redactat el projecte, Salut 
licitarà l'execució de les obres. 
Es preveu que l'equipament 
estigui disponible l'any 2027.
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El apego es fuerte vínculo afectivo-emocional 
de gran relevancia, que se desarrolla entre los 
niños y sus cuidadores primarios. Esta relación 
es de referencia para los más pequeños, ya 
que se trata de la primera que tenemos. Así, 
tiene una profunda influencia en el desarrollo 
emocional y social de los más pequeños. 
Teoría del Apego
La teoría del apego, desarrollada por el psicólogo 
John Bowlby en la década de 1950, sostiene que 
los niños nacen con predisposición biológica para 
formar vínculos con sus cuidadores, los cuales son 
cruciales para su supervivencia y bienestar. Mary 
Ainsworth, colaboradora de Bowlby, mediante es-
tudios empíricos, clasificó los patrones de apego 
en tres categorías principales: seguro, ansioso-
ambivalente y evitativo, posteriormente añadien-
do una cuarta categoría, el apego desorganizado.

1. Apego seguro: los niños con apego seguro 
confían en que sus cuidadores estarán disponi-
bles y responderán a sus necesidades. Estos ni-
ños muestran confianza al explorar su entorno y 

se sienten cómodos buscando apoyo cuando lo 
necesitan. El resultado de este tipo de apego es 
un desarrollo socioemocional sano. 

2. Apego ansioso-ambivalente: los niños con este 
tipo de apego a menudo exhiben ansiedad sobre la 
disponibilidad de sus cuidadores, ya que éstos sue-
len ser inconsistentes en la respuesta a las necesida-
des de los pequeños. Pueden ser muy dependien-
tes y mostrar inseguridad en situaciones nuevas. 

3. Apego evitativo: los niños con apego evitativo 
suelen evitar el contacto cercano con sus cuidado-
res y pueden parecer indiferentes a su presencia, 
llegando incluso a reprimir sus necesidades emo-
cionales. Este patrón suele desarrollarse cuando los 
cuidadores son insensibles a las señales del niño. 

4. Apego desorganizado: Este tipo de apego 
se caracteriza por comportamientos confusos 
y desorganizados hacia los cuidadores. Puede 
surgir en contextos de maltrato o negligencia 
severa y suele llevar a dificultades emocionales 
y conductuales significativas.

Impacto en el desarrollo
El apego seguro tiene un impacto positivo durade-
ro en el desarrollo emocional y social del niño. Los 
niños con apego seguro suelen tener una mejor au-
toestima, habilidades de afrontamiento efectivas y 
relaciones interpersonales saludables. Por el contra-
rio, los niños con patrones de apego ansioso, evita-
tivo o desorganizado pueden enfrentar desafíos en 
su desarrollo emocional y social, como problemas 
de ansiedad, dificultad en la regulación emocional 
y problemas en sus relaciones interpersonales.

Los cuidadores pueden promover un apego se-
guro mediante una respuesta consistente, sen-
sible y afectuosa a las necesidades emocionales 
de sus hijos. La comunicación abierta, el contac-
to físico y la estabilidad emocional son cruciales 
para construir un vínculo sólido.

Cristina Villagrán Müller
Psicóloga especialista en asesoramiento familiar
Núm. Col. 30195

ars.centre
Centre Ars Centre Psicològic Ars

Segueix-nos

El nostre equip multidisciplinar de professionals de diferents disciplines, com la psicologia, la 
psicopedagogia, la neuropsicologia, la logopèdia i la docència, ofereix un servei específic a cada 

persona en funció de les seves necesitats.

La relevancia del apego en desarrollo de los niños
SOCIETAT

Alumnes aprenen 
com ser un defensor 
dels drets humans

L'Ajuntament de Sant Joan Despí difon 
entre l'alumnat d'educació secundària 
obligatòria els drets humans i el paper 

que juguen les persones que els defensen 
arreu del món. Uns 300 alumnes de 3r i 4t 
d'ESO treballen a classe el que significa ser 
un defensor dels drets i participen també 
en una nova edició del Fòrum Joves pels 
Drets Humans. La primera sessió es va fer al 
Teatre Mercè Rodoreda. L'alumnat va poder 
conèixer de primera mà l'experiència de 
Millaray Collio, la rapera xilena-mapuche 
que lluita pels drets de l'infant i dels pobles 
indígenes amb la seva música. 

La santjustenca 
Gina Pol s'incorpora 
a la Generalitat

La primera tinenta d’alcaldia de 
l’Ajuntament de Sant Just Desvern, 
Gina Pol, va fer el salt a la política 

nacional catalana i va passar a formar part 
del nou Govern de Salvador Illa. El seu 
nomenament es va formalitzar el setembre, 
on es van aprovar nous nomenaments per 
seguir avançant en l’estructura executiva 
del Govern. Com a responsable de la 
Secretaria d’Igualtat d’Oportunitats, sota 
el paraigua d’Eva Menor, la nova consellera 
d’Igualtat i Feminisme, vetllarà per la 
igualtat d’oportunitats, duent a terme 
polítiques LGTBIQ+ i antiracistes.

Noves ubicacions de 
les activitats de Festa 
Major a Molins de Rei

Durant la Festa Major de Molins 
de Rei, els seus ciutadans van 
comprovar com, per decisió de 

l'Ajuntament, s'havia modificat diverses 
activitats de lloc a diferència d'anys 
anteriors. Així, els concerts musicals es 
van traslladar al Parc del Baix Llobregat. 
A més, les atraccions també es van 
veure afectades per aquesta decisió del 
consistori municipal i van estrenar nova 
ubicació, a l'avinguda Barcelona (en el 
seu tram final tocant el terme de Sant 
Feliu de Llobregat). Uns canvis que van 
obligar a modificar el trànsit rodat. 
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Segueix-los i 
comença a estalviar!
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L’Ajuntament d’Esplugues 
i la Cooperativa Llar Unió 
Catalònia SCCL van signar 

el conveni per a la promoció 
d’habitatge amb protecció 
oficial a la ciutat. L’acord s’ha 
rubricat a la Casa Consisto-
rial per l’alcalde d’Esplugues, 
Eduard Sanz, i el president i la 
secretària de la cooperativa, 

Pedro Parra i Dolores Pare-
des, respectivament. Aquest 
conveni, aprovat pel Ple de 
l’Ajuntament el passat 18 de 
setembre, contempla la trans-
missió d’una finca municipal 
situada al carrer Verge de la 
Paloma, dins de l’Àrea Resi-
dencial Estratègica de Mon-
tesa (ARE Montesa), per a la 

construcció de 93 habitatges 
amb protecció oficial de règim 
general, així com locals comer-
cials i places d’aparcament. La 
cooperativa Llar Unió Cata-
lònia SCCL s’encarregarà de 
la promoció d’aquests habi-
tatges, que seran adjudicats 
donant prioritat als residents 
d’Esplugues de Llobregat que 
compleixin amb els criteris 
que es determinaran en les 
bases del sorteig que es durà 
a terme a començaments de 
gener del 2025 (la previsió és 
obrir les inscripcions a finals 
del mes de novembre).  Les 
obres de construcció està 
previst que s’iniciïn durant 
el primer trimestre del 2025 
i es preveu que es completin 
en un termini màxim de tres 
anys. Després de la signatu-
ra del conveni, Eduard Sanz 
es va desplaçar al solar de 
l’ARE Montesa, on es cons-
truiran els habitatges prote-
gits. “Aquest acord suposa 
un avenç significatiu per al 
desenvolupament urbanístic 

d’Esplugues, posant l’accent 
en la promoció de l’habitatge 
assequible i de qualitat”, va 
manifestar l’alcalde, Eduard 
Sanz, que va destacar la im-
portància d’aquest tipus 
d’iniciatives, que ajuden a 
garantir l’accés a l’habitatge 
a preus justos i reforcen la co-
hesió social dins del municipi. 
“A Esplugues hem posat les ba-
ses per construir més de 1.200 
habitatges de protecció oficial 
que en els propers anys seran 
una realitat", va dir també.

Transformació
D'altra banda, l'AMB, en 
col·laboració amb els ajun-
taments de l'Hospitalet i 
d'Esplugues, va iniciar les obres 
de millora i transformació de la 
plaça de la Bòbila, que perme-
tran recuperar un espai on du-
rant deu anys s'hi ha instal·lat 
el mercat provisional de Can 
Vidalet. L'actuació, té un cost de 
3.128.410,05 €, una durada pre-
vista de deu mesos i un àmbit 
d'11.835,49 m2 de superfície.

L'ARE Montesa tindrà un centenar   
de pisos de protecció oficial
Les obres de construcció està previst que s’iniciïn durant el primer trimestre 
del 2025 i es preveu que finalitzin en un termini màxim de tres anys

Obres a la riera de Vallvidrera 

El Ple de l’Ajuntament de Molins 
de Rei de setembre, va aprovar 
inicialment el projecte d’obres 

del darrer tram de la restauració 
de la riera de Vallvidrera. Es tracta 
del tram comprès entre el torrent 
de Ca n’Amigonet i la masia de 
Can Rabella. El cost pressupostat 
del projecte és de 195.990,68 €; 
l’Ajuntament de Molins de Rei 
hi invertirà 75.990,68 euros i els 
120.000 euros restants s’obtindran 
de finançament extern.

Nou programa per a les famílies 

L'Ajuntament de Sant Joan 
Despí ha posat en marxa 
un innovador programa 

de formació i capacitació per 
a les famílies amb infants 
i adolescents. Es tracta del 
programa Eduquem per Créixer, 
que neix com un espai de 
debat i reflexió per tal de donar 
eines i recursos a les famílies 
santjoanenques perquè puguin 
desenvolupar les seves funcions 
parentals de forma positiva.

Foto: Aj. Esplugues
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Xavier
Els caps de setmana fa rutes en 
bicicleta de muntanya i aprofita 
per visitar la família. 

&Bicibox
Tu

bicibox.cat
Tria el teu
abonament a

Utilitza l’abonament

TotalFlexibleGratuït
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Nou Centre d’Informació i Recursos 
per a les Dones a Cornellà de Llobregat
L’equipament, que durà el nom de l’activista associativa i veïnal Pura Velarde, tindrà 
en total 712,1 m2 amb un pressupost d’execució d’1.802.096,75 € (IVA inclòs)

Cornellà de Llobregat tindrà 
un nou Centre d’Informació 
i Recursos per a les Dones 

(CIRD), així com el departa-
ment de Polítiques d’Igualtat de 
l’Ajuntament. Tots dos es traslla-
daran en un futur no gaire llunyà 
al nou edifici que es construirà 
sobre el pàrquing de la plaça de 
Tàrrega. El nou equipament tin-
drà en total 712,1 m2, incloent-
hi els espais porxats de 86,7 m2 
i l’accés des del carrer de l’Urgell. 
La durada prevista de les obres 
és d’onze mesos, i el pressupost 
d’execució és d’1.802.096,75 € 
IVA inclòs. A l’accés principal 
hi haurà el punt d’informació i 
atenció. La primera planta estarà 
dividit en dues zones diferencia-
des: una de despatxos i d’atenció 
més assistencial, amb atenció 

psicològica, treballadora social, 
suport jurídic i un petit racó in-
fantil d’espera. I una altra amb 
el programa més públic, forma-
da per quatre aules on es faran 
activitats i cursos de formació. 
L’edifici aprofita els espais de cir-
culació com a espais expositius i 
de trobada, i els espais porxats 
cap a la plaça de Tàrrega perme-
tran fer activitats a l’exterior. El 
Ple municipal de l’Ajuntament 
de Cornellà va aprovar que 
aquest nou centre porti el nom 
de l’activista associativa i veïnal 
Pura Velarde Cidoncha.

Ascensors
El passat diumenge 13 
d’octubre, l’Ajuntament va 
posar en marxa els dos ascen-
sors que enllacen l’avinguda 

de Salvador Allende, al barri 
de Sant Ildefons, amb el parc 
de Can Mercader i el barri 
d’Almeda. Les obres suposen 
una millora substancial en la 
connectivitat entre els dos ba-
rris, separats per un important 
desnivell de 23,5 metres, i la 
millora de la seva accessibili-

tat per a persones amb mobili-
tat reduïda. Han tingut un cost 
de prop d’un milió d’euros. De 
manera paral·lela, també al 
mateix passeig que suposa el 
mirador de l’avinguda de Sal-
vador Allende, s’ha instal·lat 
un lavabo públic, d’acord amb 
una proposta ciutadana.

Foto: Aj. Cornellà

Arrenquen les obres de remodelació 
del carril bici del passeig del Canal

L’Ajuntament de Sant Joan 
Despí va iniciar les obres 
d'adequació del carril bici 

del passeig del Canal al tram 
comprès entre l'avinguda de 
Barcelona i el carrer Creu d'en 
Muntaner. La remodelació de 
l'espai es podrà dur a terme 
gràcies a una subvenció del fons 
europeus NextGenerationEU 
en el marc del Plan de 
Recuperación, Transformación 
y Resilencia. Amb aquesta 
actuació finalitzarà la renovació 
completa d'aquesta cèntrica 

via del barri Centre on l'any 
passat es va dur a terme una 
ambiciosa reforma a l'espai 
destinat als vianants. Per tal de 
reduir l'afectació a la ciutadania, 
els treballs de remodelació 
s’estructuren en tres fases amb 
una durada total aproximada de 
sis mesos. La solució projectada 
de la nova infraestructura opta 
per mantenir el carril segregat 
amb el desnivell entre les 
voreres que serà més suau i 
integrat en punts com l'accés 
a la llar d'Infants La Pomera 

millorant l'accessibilitat al 
centre. Als encreuaments 
amb els carrers transversals 
s'edificaran plataformes úniques 
amb un material de paviment 
diferent. Aprofitant les obres es 
renovaran i s'eixamplaran les 
voreres en els punts que sigui 

possible. La intervenció també 
permetrà la connexió d'aquest 
carril amb el de l'avinguda de 
Barcelona a l'alçada de l'antic 
sector Metalarte, espai on es 
va generar una nova zona 
d'estada sorgida de les obres 
d'urbanització d'aquesta zona. 

Amb aquesta actuació finalitzarà la 
renovació completa la cèntrica via 
del barri Centre de Sant Joan Despí

Foto: Aj. Sant Joan Despí
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Les vuit noves consultes del CAP 
Montclar de Sant Boi, en marxa
La instal·lació d’un mòdul annex a l’edifici sanitari ha permès ampliar les 
instal·lacions en 235 m2 d’espai assistencial per a millorar l'atenció a la ciutadania

Ja estan funcionant els nous 
espais del CAP Montclar 
de Sant Boi de Llobregat. 

L’actuació que s’ha dut a ter-
me per ampliar el centre sani-
tari baixllobregatí ha permès 
guanyar 235 metres quadrats 
que es destinaran a vuit noves 
consultes d’atenció pediàtri-
ca i comunitària, a més d’una 
sala d’espera i un espai de re-
cepció. L’ampliació s’ha dut a 
terme mitjançant un mòdul 
industrialitzat que està con-
nectat amb l’edifici principal 
i que s’ha instal·lat a la zona 
posterior del CAP, tot donant 

continuïtat a la planta baixa de 
l'edifici existent. El disseny del 
mòdul combina funcionalitat 
i confort, compta amb tots els 
subministraments necessaris, 
climatització i llum natural a 
tots els espais. Aquesta actua-
ció esponjarà el centre fins que 
es construeixi el nou CAP pre-
vist al barri de Marianao, que 
serà el cinquè del municipi. 
L’ampliació, doncs, dona res-
posta a la necessitat immediata 
de disposar de més espai, que 
s’ha aguditzat amb la incor-
poració de nous professionals 
després de la pandèmia, com 

són el referent de benestar 
emocional, el dietista-nutricio-
nista o el fisioterapeuta, entre 
d’altres. Les obres d’ampliació 

han suposat una inversió total 
de 350.000 euros, finançats pel 
Servei Català de la Salut amb 
Fons Europeus REACT-EU.

Foto: Dep. Salut

Begues va acollir la primera reunió formal de la taula 
de treball de l’aliança per la discapacitat que han po-
sat en marxa cinc municipis i entitats de la zona del-

ta sud del Baix Llobregat: Gavà, Castelldefels, Viladecans, 
Sant Climent de Llobregat i Begues. Aquesta iniciativa té 
per objectiu abordar conjuntament les necessitats de les 
persones amb discapacitat tot compartint recursos i ga-
rantint atencions i serveis adequats. L’aliança vol actuar 
en àmbits diversos com el de l’educació, l’ocupació, la sa-
lut, l’habitatge, la mobilitat, la cultura, l’esport i l’oci amb 
la participació de les entitats del territori. 

Aliança per la discapacitat

Representants de l’Ajuntament de Castelldefels i del De-
partament de Territori de la Generalitat de Catalunya es 
van reunir a la seu de la conselleria. En la trobada es van 

donar més detalls de les vint-i-dues actuacions de millora de 
les infraestructures viàries (C-31 i C-32) previstes en catorze 
punts del municipi baixllobregatí. Formen part d’un mateix 
paquet de mesures que compta amb un pressupost total de 
més de 3,1 milions d’euros i està previst que es vagin execu-
tant durant el que resta de l’any 2024 i l’any 2025. Les feines 
ja van començar a finals de l’octubre de 2023.

Actuacions a la C-31 i C-32



10LPDB
Octubre 2024
LA PREMSA DELBAIX.es

SOCIETAT

Foto: DJyP

Neix una 
nova formació 
política a Gavà
L'extinent alcalde per Iniciativa, 
Juan Antonio Heredia, encapçala               
Decidimos Jóvenes y Pensionistas

La proposta política munici-
palista, que és una realitat 
al Prat de Llobregat i que té 

representació a l’Ajuntament 
des de fa uns anys, ha arribat 
també a Gavà. A través d’una 
plataforma ciutadana s’ha de-
cidit exportar la marca Deci-
dimos Jóvenes y Pensionistas 
al municipi baixllobregatí veí. 
Així, l’extinent d’alcalde entre 
els 2003 i 2007 per Iniciati-
va per Catalunya-Els Verds-
Independents per Gavà, Juan 
Antonio Heredia, encapçala 
provisionalment aquesta nova 
formació política que ja ha 
manifestat la seva intenció de 
presentar-se a les pròximes 
eleccions municipals del 2027. 
El projecte que tant ressò té al 
Prat de Llobregat es vol aplicar 
també a Gavà a través d’una 
aliança ideològica -la gran ma-
joria- “sorgida de la voluntat 
popular i en defensa del sec-
tor públic”, segons manifesta 
Heredia. Els objectius priori-
taris de Decidimos Jóvenes 
y Pensionistas de Gavà són 
tornar la veu al poble “és a dir, 

recuperar la sobirania popu-
lar a través d’una democràcia 
real, que no només quedi re-
flectida a emetre un sobre en 
una urna cada quatre anys”. 
Des de Decidimos Jóvenes 
y Pensionistes El Prat ja han 
manifestat que no descarten 
continuar expansionant-se te-
rritorialment al Baix Llobregat.

GavàMón
D'altra banda, aquest mes 
d’octubre Gavà torna a cele-
brar la Mostra de Drets Hu-
mans GavàMón, que enguany 
celebra la vintena edició. El 
tema principal aquesta vega-
da és l’Objectiu de Desenvolu-
pament Sostenible (ODS) nú-
mero 2, Fam Zero, per crear un 
món lliure de fam per a l’any 
2030. El programa del Gavà-
Món ve farcit d’actes molt 
diversos que giren al voltant 
d’aquest tema i destinats a 
tota mena de públics: sessions 
de cinema i de contes, taules 
rodones, exposicions, especta-
cles, una jornada de coopera-
ció i esport i la festa Viu l’Àfrica. 

Comença el repartiment dels 
Passaports Edunauta a Viladecans

El Passaport Edunauta ha començat les seves activitats amb 
una cerimònia teatralitzada a l'Atrium Viladecans. Del 15 al 
18 d'octubre, 1.926 alumnes van rebre el seu passaport, que 

els permet accedir una àmplia oferta d'activitats educatives 
extraescolars per tota la ciutat. L'entrega del passaport es va 
dur a terme en un format innovador i lúdic com a eix motivador. 
Enguany s’ha introduït un nou personatge: l'Ali. 

Un milió d’euros per a modernitzar 
la xarxa d’abastament d’aigua

El Prat aposta per modernitzar la seva xarxa d'abastament 
d'aigua potable amb la renovació de les canonades a set 
punts del municipi, projectant una política d'inversions 

que ha convertit la ciutat en una de les de tot Catalunya 
que menys aigua perd en aquesta xarxa. El projecte, amb 
un pressupost de gairebé un milió d'euros, va ser aprovat 
per al plenari municipal del mes de setembre.

Clara Rius, Mocador d'Honor de la 
Festa de Tardor de Sant Feliu 

L’Ajuntament de Sant Feliu de Llobregat va concedir 
el Mocador d'Honor de la Festa de Tardor 2024, que 
enguany es va celebrar de l'11 al 13 d'octubre, a Clara 

Rius Alcay per la seva llarga trajectòria d'activisme cultural. 
El reconeixement arriba després que el Consell Municipal 
de Cultura acordés per tretze vots a favor dels quinze 
possibles acceptar la proposta de FETS.

Foto: Aj. Castelldefels

L’ONG Educo, amb el 
suport de l’Ajuntament 
de Castelldefels, va 

convocar l’onzena edició 
del Festival Estels per la 
Pau. Va tenir lloc el passat 
diumenge 13 d’octubre a 
la platja, a la plaça de les 
Palmeres, amb prop de tres 
mil persones que es van 
apropar a una jornada per 
a conscienciar sobre la pau i la natura. A més de la volada de 
centenars d'estels gegants, la jornada va integrar diversos 
tallers infantils, contes, inflables, etc. Aquesta iniciativa 
va ser una de les activitats més destacades de les trenta-
cinquenes Jornades de Pau, Solidaritat i Cooperació.

Estels per la Pau
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L'Ajuntament aprova la compra 
del Club de Tenis Castelldefels
Aconseguirà la propietat de 18.000 metres quadrats en el centre de la ciutat, 
que obrirà múltiples possibilitats per a dotar de serveis a la ciutadania

El Ple municipal de Castellde-
fels va aprovar un preacord 
amb la propietat del Club de 

Tenis Castelldefels (CTC) per a la 
compra de la totalitat dels seus 
terrenys i instal·lacions. Es tracta 
de l’inici del procés administratiu 
pertinent per a la futura adquisi-
ció dels solars i les edificacions 
que actualment conformen 
el CTC. Amb aquesta compra, 
l’Ajuntament es faria amb la pro-
pietat de l’edifici central destinat 
a activitat esportiva (i que inclou 
sales de cardio, de màquines de 
peses, vestidors i piscina), a més 
de les pistes de pàdel, de tenis, 

espai d’aparcament i resta 
d’espais de serveis, i de les 
dues masies situades al costat 
del carrer Bisbe Urquinaona. 
En total, l’Ajuntament es farà 
amb la propietat de 18.000 
metres quadrats en el centre 
de la ciutat, que obrirà múlti-
ples possibilitats per dotar de 
serveis a la ciutadania. El pro-
jecte definitiu sobre els serveis 
o edificis que albergarà en 
el futur sorgiran d’un procés 
participatiu que l’Ajuntament 
vol desenvolupar de la mà de 
la resta de grups municipals, 
de la ciutadania i entitats. 

Reobertura
Després dels treballs de reur-
banització de la primera fase 
de l’avinguda de la Pineda, 
la via retorna al doble sentit 
per als cotxes i inclou un tram 

d’ús compartit entre bicicleta 
i cotxe. El tram està restringit 
a una velocitat màxima de 
vint quilòmetres per hora i 
es demana precaució a tots 
els conductors de vehicles de 
motor i també als ciclistes. 

Foto: Aj. Castelldefels

L ’emblemàtic equipament públic de la plaça de Montse-
rrat Roig del barri de Marianao de Sant Boi està 
d’aniversari. L’Olivera celebra els vint-i-cinc anys de vida. 

Per commemorar aquesta efemèride, hi ha previst tres grans 
esdeveniments. Un d'ells ja es va celebrar, on es va projec-
tar un vídeo que va repassar els orígens i la trajectòria de 
l'edifici a partir dels testimonis de persones que han pro-
tagonitzat la seva vida com a treballadores i usuàries dels 
diferents serveis. A més es va inaugurar una exposició foto-
gràfica. Els altres dos es faran el 27 de novembre i el 27 de febrer.

Aniversari de L'Olivera

La consellera de Drets Socials i Inclusió, Mònica Martínez, 
i el conseller de Justícia i Qualitat Democràtica, Ramon 
Espadaler, van inaugurar la Barnahus, la casa de les xi-

quetes i els xiquets, del Prat de Llobregat. És la catorzena 
casa d’aquestes característiques que es posa en marxa i 
don servei a la comarca del Baix Llobregat i l’Hospitalet de 
Llobregat. Es tracta d’un model d'atenció integral a les víc-
times on tots els departaments que intervenen en un cas 
es coordinen i treballen sota el mateix sostre, en unes de-
pendències, lluny de comissaries i hospitals, que permeten 
crear un entorn amigable per als nens i nenes.

S’inaugura la Barnahus 
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El Pavelló Poliesportiu de Santa Coloma 
instal·larà plaques fotovoltaiques
El Consorci de la Colònia Güell, amb l'ETSAB, han posat en marxa un concurs 
d'idees  per al disseny de la tanca exterior perimetral del recinte de la Cripta

Candela López, vicepresiden-
ta de la Diputació, i Marc Se-
rra, diputat d’Acció Climàtica 

i Transició Ecològica, van comu-
nicar al consistori de Santa Colo-
ma de Cervelló l’aprovació d'un 
ajut econòmic de 200.000 eu-
ros per a la instal·lació de pla-
ques fotovoltaiques al sostre 
del Pavelló Poliesportiu.

Concurs
D'altra banda, el Consorci de la 
Colònia Güell, conjuntament 
amb l’Escola Tècnica Superior 
d’Arquitectura de Barcelona 
(ETSAB) de la Universitat Po-
litècnica de Catalunya (UPC), 
han posat en marxa un concurs 
d’idees per al disseny de la tan-
ca exterior perimetral del re-

cinte de la Cripta de la Colònia 
Güell. L’objectiu del concurs és 
afavorir la reflexió i l’aportació 
d’idees per a la futura inter-
venció que hagi de realitzar el 
Consorci, i que es puguin apli-
car posteriorment en la fase 
de redacció del projecte bàsic i 
executiu que defineixi la creació 
d’aquesta nova tanca.El concurs 
s’adreça a l’alumnat matriculat 
en l’assignatura Intervenció en 
el Patrimoni Arquitectònic del 
grau d’arquitectura de l’ETSAB 
de la UPC del curs 2024-2025.

Compromís solidari
I en el marc de la col·laboració 
que hi ha des de l’any 2018 
entre l’Ajuntament de Santa 
Coloma de Cervelló i el mu-

nicipi de Tujereng, a Gàmbia, 
juntament amb el consisto-
ri de Torrelles de Llobregat i 
l’entitat Mbolo Association, re-
centment es posava en marxa 
-amb la subvenció de l’AMB- 
un projecte per a facilitar-hi 
la recollida de residus porta a 
porta. En concret, es treballarà 
en el disseny d’un tricicle elèc-
tric adaptat a les necessitats 

d’aquesta població pel que fa 
a la recollida de residus orgà-
nics. La finalitat és promoure 
la mobilitat sostenible alhora 
que es contribueix a la recolli-
da selectiva de residus. El pro-
jecte permet participar en un 
intercanvi d’experiències en 
l’àmbit de la gestió de residus 
i fer activitats d’educació per a 
la ciutadania global (ECG).

Foto: Aj. Santa Coloma Cervelló

Renovació de la col·laboració policial
Els Ajuntaments de Corbera de Llobregat i La Palma de Cervelló treballaran 
conjuntament per a la regulació del trànsit en hores de màxima intensitat

La Junta de Govern Local 
de Corbera de Llobregat 
va aprovar el conveni de 

col·laboració amb l'Ajuntament 
de La Palma de Cervelló amb 
l'objectiu de seguir prestant els 
serveis de policia local en ma-
tèria de regulació del trànsit. 
D'aquesta manera, els respectius 
cossos policials regularan la circu-
lació dels vehicles que discorren 
pel nucli urbà de La Palma de 
Cervelló en les hores de màxima 
intensitat de trànsit, reduint així 
els embussos que es puguin ge-
nerar. Cal recordar que aques-
ta col·laboració va començar 
l'any 2008 i la durada d'aquest 
conveni serà de quatre anys, 
prorrogable quatre anys més.

Projecte artesà
L'Associació de Comerciants 
de Corbera de Llobregat, amb 
el suport del consistori i la Di-
putació de Barcelona, ha creat 
Emprèn Art-Botiga, un nou lo-
cal dedicat exclusivament a la 
venda de productes artesanals 
únics, creats per persones ar-
tesanew. En aquest nou espai 
sobre també a la possibilitat de 
mostrar el treball dels artesans 
locals en un entorn dissenyat 
per destacar la qualitat i origina-
litat dels articles. L'Ajuntament 
està buscant persones artesa-
nes compromeses que vulguin 
formar part d'aquest projecte 
durant tot un any, amb la flexi-

bilitat d'organitzar-se els dies 
que estaran a l'establiment.

Concurs de cartells
D'altra banda, l'Ajuntament va 
posar en marxa el concurs de 
cartells per a la Festa Major de 
Sant Antoni 2025, amb l'objectiu 
de promoure la participació ciu-
tadana en les activitats culturals 
del municipi, així com fomentar 
la creativitat i donar visibilitat a 
l'art local. Els cartells seleccio-
nats es podran utilitzar al pro-
grama d'activitats de la festa, així 
com en altres campanyes i pu-
blicacions relacionades. La data 
límit és el 22 de novembre i està 
obert a qualsevol persona física 
a partir dels 18 anys.

Foto: Aj. Corbera
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Sant Vicenç dels Horts reivindica           
el soterrament de les vies d’FGC
L’alcalde, Miguel Comino, i la consellera de Territori, Habitatge i Transició 
Energètica, Sílvia Paneque, van acordar tirar endavant el seu estudi

Sant Vicenç dels Horts va 
tornar a reivindicar el 
soterrament de les vies 

de ferrocarril. L’alcalde de la 
ciutat, Miguel Comino, es va 
reunir a l’Ajuntament amb la 
consellera de Territori, Habi-
tatge i Transició Energètica, 
Sílvia Paneque, per tractar de 
diversos temes d’interès per 
al municipi baixllobregatí, 
entre els quals el cobriment 

de les vies. El batlle li va de-
manar l’estudi de viabilitat i 
va agrair “la bona predispo-
sició de la consellera a ini-
ciar les gestions per dur-lo 
a terme”. I va afegir: “Hem 
traslladat a la consellera la 
necessitat de fer realitat una 
reivindicació històrica i ella 
ens ha donat el seu compro-
mís de tirar endavant l’estudi. 
Agraeixo la seva sensibilitat 

cap a un tema que ens pre-
ocupa des de fa molts anys.”

Altres notícies
D'altra banda, l’Ajuntament de 
Sant Vicenç dels Horts comp-
tarà, a partir de la següent 
edició de la Mostra Interna-
cional de Pastisseria, amb la 
col·laboració de l’Escola de 
Pastisseria del Gremi de Barce-
lona (EPGB), que donarà suport 

a dos dels tres grans esdeveni-
ments: el Concurs d’Escoles de 
Pastisseria de Catalunya i les 
demostracions de cuina en di-
recte per part de reconeguts 
pastissers i pastisseres. La ter-
cera pota de l’esdeveniment, 
la dels guardons Fava de Cacau 
als millors establiments de Ca-
talunya, la continuarà organit-
zant el Consistori amb un jurat 
independent i de reconegut 
prestigi. La vuitena edició del 
certamen tindrà lloc al munici-
pi baixllobregatí els dies 24, 25 
i 26 de gener de 2025. 

A més, l'edifici municipal 
de Can Comamala va ser 
l'escenari de la presentació de 
l'edició actualitzada de la Guia 
local per fer front als maltrac-
taments a les persones grans, 
elaborada per l'Ajuntament 
de Sant Vicenç dels Horts i la 
Diputació de Barcelona i que 
esdevé una eina per als equips 
professionals que tenen rela-
ció amb aquest sector de la 
població, sigui quin sigui el 
seu àmbit d'actuació.

Foto:  Aj. Sant Vicenç Horts

Inici d’obres de 
millora a la xarxa 
elèctrica a Cervelló

Les feines de millora de la xarxa 
elèctrica de mitja tensió de Cervelló 
ja han començat a la urbanització 

Costa de la Perdiu i al pont cap a 
Corbera. Es tracta d’unes obres que 
efectuarà Endesa per incrementar la 
potència dels actuals 11KV, que s’ha 
quedat obsoleta, i arribar als 25KV. Com 
que la rasa es fa a tocar de la vorera, sí 
que quedarà afectada la calçada, ja que 
s’ocuparan zones d’aparcament.

Aportació de Torrelles 
per la crisi humanitària 
a Gaza i el Líban

Els quatre grups municipals amb 
representació a l’Ajuntament de 
Torrelles es van adherir a la declaració 

del Fons Català de Cooperació al 
Desenvolupament per aturar la guerra 
a Gaza i l’escalada de violència al Pròxim 
Orient. El consistori, a més, va aprovar 
una aportació municipal de 10.000 euros 
al Fons Català en resposta a la crida que 
fa l’organisme davant la crisi humanitària 
que es viu a Palestina i el Líban. 

La biblioteca Can Baró, 
amb campanya contra 
la soledat no desitjada

Des de la Xarxa de Biblioteques 
Municipals de la Diputació de 
Barcelona es va col·laborar 

enguany amb la campanya de la 
Setmana contra la Soledat no Desitjada, 
impulsada per l'Obra Social de Sant 
Joan de Déu i que compta també amb 
el suport d'altres entitats d'àmbit social 
i cultural. A la biblioteca municipal Can 
Baró, de Corbera de Llobregat,  va voler 
sumar-se a la campanya.
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Nou rècord històric de viatgers 
en els autobusos metropolitans 
Van sumar seixanta milions d'usuaris durant el primer semestre de l'any 2024

El transport públic metro-
polità supera el rècord his-
tòric de viatgers durant la 

primera meitat del 2024, amb 
més de 60 milions d'usuaris. 
Aquesta xifra suposa un in-
crement del 15% respecte de 
l'any 2023. El maig ha estat 
el mes amb més usuaris: 9,8 
milions de viatgers trans-
portats, fet que suposa una 
mitjana en dies laborables 
de 386.874 persones al dia. 
La mitjana en dissabte baixa 
fins a les 235.101 persones al 
dia, mentre que en festius se 
situa en 149.615.  L'estratègia 
dels busos d'altes prestacions 
–l'AMB Metrobús i l'AMB Bus 
Exprés– va recpatar més d'un 
terç de la demanda diürna a 
l'àrea metropolitana de Bar-
celona, amb 19,54 milions 
de viatgers transportats. La 
línia amb més demanda diür-
na va ser l'M12, del servei 

de l'Hospitalet de Llobregat, 
amb 2,4 milions de viatgers, 
mentre que el nou servei de 
l'M5, de Sant Boi de Llobre-
gat, va assolir els 1,2 milions 
de viatgers. També van des-
tacar les línies M19 i M30, del 
Barcelonès nord, amb 2,2 mi-
lions d'usuaris cadascuna. Pel 
que fa al Baix Llobregat sud, 
la demanda va créixer un 25% 
gràcies a les millores del ser-
vei a partir del segon quadri-
mestre del 2023. Aquest pri-
mer semestre del 2024 es van 
assolir 12.369.280 viatgers, 
fet que suposa 2,5 milions 
de viatgers més respecte de 
l'any 2023. Si fem referència 
als serveis de gestió de la se-
gona corona metropolitana, 
es va experimentar un incre-
ment important de la deman-
da: un 20% a Molins de Rei, 
un 25% a Cervelló i un 17% a 
Sant Vicenç dels Horts.

Nitbus i Aerobús
El Nitbus també va mostrar 
xifres rècord d'afluència amb 
4.508.597 usuaris (dels quals 
3.028.694 són a Barcelona i 
1.479.903 al Baix Llobregat). 
La línia del Nitbus de Barce-
lona amb més demanda fou 
l'N2, amb 408.827 viatgers, i, 
pel que fa al Baix Llobregat, 
l'N17, amb 245.364 usuaris. 
En el primer semestre del 
2024 el nombre d'usuaris va 
créixer un 19% respecte de 

l'any anterior i un 6% respec-
te del 2019. D'altra banda, el 
servei d'Aerobús, la llançado-
ra que connecta l'Aeroport 
Josep Tarradellas Barcelona–
El Prat amb el centre de Bar-
celona tots els dies de l'any, 
va registrar 2.868.232 viat-
gers, fet que va suposar un 
increment del 3,01% respecte 
de l'any passat. Pel que fa al 
Bus Turístic, amb 1.357.398 
viatgers el primer semestre, 
va augmentar l'ús un 6,46% 
respecte de l'any passat.

Foto: AMB

La Diputació estudia la viabilitat d’obra nova assequible a sis municipis

La Diputació de Barcelona ha lliurat als ajuntaments de la Roca del Vallès, Olèrdola, Calella, Masquefa, el Papiol i Tavèrnoles els 
treballs que analitzen la provisió d’habitatge assequible mitjançant la generació de nou parc residencial. La construcció de 
les promocions estudiades podria generar un parc de lloguer assequible de més de 170 habitatges. Al Papiol, s’ha estudiat 

una petita finca de sòl patrimonial. A causa d'aquesta condició i a la poca edificabilitat, més enllà de l’encaix d’habitatges amb 
un programa complet també s’ha explorat l’opció d’estudiar una solució residencial de gra més petit i espais compartits. Aquest 
coliving “sènior” podria arribar a tenir vuit unitats de convivència i ser promogut pels propis cooperativistes.

El 18% dels alumnes d'FP cursen 
els estudis en el seu municipi

El nombre d’alumnes no universitaris que resideixen al Baix 
Llobregat ha disminuït molt lleugerament en el darrer any 
(-85 alumnes) situant-se en 137.305 en el curs 2022-23. D’altra 

banda, els llocs d’estudi localitzats a la comarca s’han estabilitzat 
(+25) arribant als 128.930. En ambdós casos, l'evolució respecte 
2019 és negativa, és a dir, s’ha perdut tant població estudiant 
resident (-3,4%) com llocs d’estudi localitzats (-3,5%).

L’AFA Baix Llobregat celebra
enguany els trenta anys de vida

Amb motiu del Dia Mundial de l'Alzheimer, el 21 de 
setembre, i la celebració dels trenta anys de l’AFA Baix 
Llobregat (Associació de Familiars de persones amb 

Alzheimer i altres demències del Baix Llobregat), l’associació 
va organitzar una sèrie d'activitats i tallers a diversos municipis 
per conscienciar sobre aquesta malaltia. Actualment, compten 
amb tres centres de dia al Prat, Cornellà i a Molins.
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El CPNL reorganitza els centres de 
normalització lingüística del Baix
La nova ordenació redistribueix els recursos existents per garantir un servei     
més bo en els cursos per aprendre català i els programes per fomentar-ne l’ús

El Consorci per a la Normalit-
zació Lingüística (CPNL) ha 
establert un nou mapa de 

centres de normalització lingüís-
tica (CNL) al Baix Llobregat que 
divideix territorialment aquesta 
comarca en tres centres: el CNL 
Baix Llobregat Nord, el CNL Baix 
Llobregat Centre i el CNL Baix 
Llobregat Sud. La nova ordena-
ció redistribueix els recursos exis-
tents per garantir a la població 
d’aquesta comarca un servei més 
bo en els cursos per aprendre 
català i els programes per fomen-
tar-ne l’ús que desplega el CPNL 
en els municipis. Aquest canvi 
també facilita les denominacions 
dels CNL que resulten més ente-
nedores, d'acord amb la divisió 
en tres franges geogràfiques. 

Amb aquesta nova disposició el 
CNL Ca n’Ametller canvia el nom 
pel de CNL Baix Llobregat Nord. 
Aquest Centre, amb seu a Molins 
de Rei, manté l’abast territorial -la 
part centre i nord de la comarca 
del Baix Llobregat i el municipi 
de Castellbisbal- i, a més, incor-
pora Torrelles. En conjunt, el CNL 
Baix Llobregat Nord dona servei 
a una població aproximada de 
282.000 habitants. Comprèn els 
municipis d'Abrera, Castellbisbal, 
Castellví de Rosanes, Cervelló, 
Collbató, Corbera de Llobregat, 
Esparreguera, Martorell, Mol-
ins de Rei, Olesa de Montserrat, 
Pallejà, la Palma de Cervelló, el 
Papiol, Sant Andreu de la Bar-
ca, Sant Esteve Sesrovires, Sant 
Vicenç dels Horts, Torrelles i Va-

llirana. A la franja mitjana de la 
comarca, es crea el nou CNL Baix 
Llobregat Centre que agrupa els 
CNL Roses i CNL de Cornellà de 
Llobregat. El primer comprèn 
els municipis d'Esplugues, Sant 
Feliu, Sant Joan Despí i Sant Just 
Desvern. El segon era un centre 
d'un únic municipi: Cornellà. El 
CNL Baix Llobregat Centre dona 
servei a una població aproxima-
da de 230.000 habitants i té la 

seu a Sant Feliu. El nou CNL Baix 
Llobregat Sud fusiona els CNL 
Eramprunyà i CNL El Prat de Llo-
bregat. En el cas de l’Eramprunyà 
comprèn els municipis de Be-
gues, Castelldefels, Gavà, Sant 
Boi, Sant Climent, Santa Coloma 
de Cervelló i Viladecans. Amb la 
incorporació del Prat, el CNL Baix 
Llobregat Sud atén una població 
d’aproximadament 351.000 ha-
bitants. La seu és a Sant Boi.

Foto: CPNL

Ajuden a reduir el consum energètic
El programa de la Diputació de Barcelona contra la pobresa energètica ha     
donat suport a 1.073 famílies i preveu ajudar 226 més entre el 2024 i el 2025

En el marc de la Conferència Internacio-
nal Anual sobre la pobresa energètica, 
que es va celebrar entre el 15 i el 16 

d’octubre a l’Espai Francesca Bonnemai-
son, la Diputació de Barcelona va explicar 
el seu programa “Auditories i interven-
ció als habitatges en situació de pobresa 
energètica”, impulsat de forma coordinada 
entre les àrees d’Acció Climàtica i Transició 
Energètica, Urbanisme, Habitatge i Rege-
neració Urbana i Sostenibilitat Social, Cicle 
de Vida i Comunitat. Des del 2017, quan es 
va iniciar el programa “Auditories i inter-
venció als habitatges en situació de po-
bresa energètica”, i fins al 2022, la iniciativa 
ha beneficiat més de 5.200 famílies amb 
dificultats per fer front al pagament de 
les factures de la llum, gas i aigua. Al Baix 
Llobregat han estat 1.073 auditories exe-
cutades. El projecte segueix executant-se 

en una nova edició (2024-2025), la cinque-
na, que preveu auditories i intervencions 
en altres gairebé 1.100 habitatges (al Baix 
Llobregat són 226). En finalitzar el 2025, es 
preveu que més de 6.300 llars vulnerables 
s’hauran beneficiat del projecte des del 
2017. Les auditories inclouen dues visites 
tècniques als habitatges, gestions amb les 
companyies comercialitzadores d’energia 
i d’aigua i assessorament a les persones 
beneficiàries del programa, selecciona-
des pels ens locals. L’objectiu és millorar 
l'eficiència energètica i reduir els consums 
i les despeses. Un cop realitzada la inter-
venció, es calcula que el potencial d’estalvi 
mitjà per llar és de 290 euros a l’any. “Des 
de l’Àrea que presideixo entenem que 
no hi ha haurà cap transició energètica si 
aquesta no és justa, i no prioritza les per-
sones vulnerades i enforteix els serveis 

públics. Els moviments socials ens han as-
senyalat el camí i les institucions hem de 
respondre amb recursos i legislació per 
garantir el dret a l'energia i a viure vides 
dignes”, va subratllar el diputat d’Acció Cli-
màtica i Transició Energètica de la Diputa-
ció de Barcelona, Marc Serra.

Foto: Diputació
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Olga Morales (Viladecans)

Renovació política al Baix Llobregat
El Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC) ha iniciat un procés al nostre territori on quatre municipis 

(Viladecans, Esplugues de Llobregat, Cervelló i Esparreguera) han canviat els seus alcaldes i alcaldessa fins al final de la legislatura

E
l ss vents de canvi al 
PSC del Baix Llobregat 
ja són aquí. En els da-
rrers dos mesos quatre 
alcaldies han canviat 
de títular. El Partit dels 

Socialistes de Catalunya ha dit 
prou a les mateixes cares i ha 
decidit a renovar als polítics 
amb una trajectòria més dila-
tada dinsz els ajuntaments. És 
el cas de Pilar Díaz (Esplugues 
de Llobregat), Carles Ruiz (Vi-
ladecans), José Ignacio Aparicio 
(Cervelló) o  Eduard Rivas (Espa-
rreguera). Alguns ha estat per 
marxar a fer altres responsabi-
litats polítiques amb l'arribada 
de Salvador Illa al govern de la 
Generalitat de Catalunya, però 
altres per iniciar un procés de 
canvi després de molts anys 
fent política municipal. 

Primera alcaldessa

Carlos Ruiz ja no és alcalde de 
Viladecans des de fa unes set-
manes. El ja exbatlle exerceix un 
càrrec molt diferent que el que 
tenia fins ara i havia desenvolu-
pat durant molts anys. És  el nou 
president de Ferrocarrils de la 
Generalitat de Catalunya (FGC). 
Substitueix al càrrec a Antoni 
Segarra, que estava en el càrrec 
des de l’any 2022. Precisament, 
Ruiz,  un home de Pedro Sán-
chez, podia haver estat ministre 
si hagués volgut, però es va esti-
mar més continuar com alcalde 
del municipi baixllobregatí. La 
seva substitut és Olga Morales, 
que es converteix en la primera 
alcaldessa de Viladecans. Carles 
Ruiz es va acomiadar del consis-
tori mostrant el seu orgull per la 
“transformació d'una ciutat que 
ofereix ara més oportunitats als 
seus ciutadans i ciutadanes, que 

és més dinàmica, que té més 
capacitat de creació de nous 
llocs de treball i amb més valor 
afegit i que ha aconseguit reptes 
importants, com la millora dels 
resultats educatius, el treball a 
favor del repte del canvi climàtic 
i de la sostenibilitat”. Ruiz es va 
mostrar segur que, en aquesta 
nova etapa, “la nova alcaldessa 
i el seu equip continuaran abor-
dant aquests reptes estratègics i 
molts més de nous que poden 
sorgir”. El ja exalcalde va voler 
agrair, emocionat, la seva relació 
amb la ciutadania: “Ara, el que 
vull és donar-vos les gràcies a 
totes les persones de Vilade-
cans que han confiat en mi, a 
les persones que m'han mostrat 
el seu afecte, el seu afecte i la 
seva amistat en aquests anys. A 
les persones que m'han vingut a 
veure, que m'han saludat pel ca-
rrer, als escolars que em venien 
a visitar, a la gent que em trobo 
en altres municipis quan fas 
turisme o estàs amb la família 
i que et venen a saludar dient 
que són de Viladecans. Aques-
tes coses, aquesta amistat, 
aquest afecte que et demostra 
la gent, són el que fan tan bo-
nic el treball d'alcalde.”

Diputat al Parlament

D'altra banda, la fins ara pri-
mera tinenta d’alcalde de 
l’Ajuntament de Cervelló, 
Montse Canas, va ser investida 
com a nova alcaldessa del mu-
nicipi gràcies als sis vots del 
grup municipal de M’estimo 
Cervelló-PSC. Canas, que serà 
la primera dona alcaldessa en 
l’etapa democràtica de la loca-
litat, substitueix a José Ignacio 
Aparicio, que va renunciar al 
càrrec municipal després que 

Montse Canas (Cervelló)

Eduard Sanz (Espluguesde Llobregat)
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Renovació política al Baix Llobregat
El Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC) ha iniciat un procés al nostre territori on quatre municipis 

(Viladecans, Esplugues de Llobregat, Cervelló i Esparreguera) han canviat els seus alcaldes i alcaldessa fins al final de la legislatura

el passat mes de maig fos ele-
git diputat al Parlament i deci-
dís centrar tota la seva dedica-
ció política en aquesta nova 
responsabilitat.

Delegada del Govern

El fins ara primer tinent d’alcalde 
de l’Ajuntament d’Esplugues de 
Llobregat, Eduard Sanz, va ser 
investit com a nou alcalde de la 
ciutat gràcies al vot favorable de 
dotze regidors/es (entre ells els 
del grup municipal socialista i els 
d’En Comú-Podem). Sanz substi-
tueix en el càrrec a Pilar Díaz que, 
després de divuit anys al capda-
vant del consistori, va renunciar 
al càrrec per dedicar-se exclusiva-
ment a la seva nova responsabi-
litat com a delegada del Govern 
de la Generalitat a Barcelona. 
Pilar Díaz es va acomiadar dient 
que haver exercit d’alcaldessa 
“és el major honor que he tingut i 
que tindré mai” i va dir que “amb 
la perspectiva que ens dona 
el temps, puc afirmar que tots 
aquells objectius que vaig plan-
tejar fa 18 anys s’han complert 
amb escreix. A més a més, avalats 
per un suport de la ciutadania 
d’Esplugues que ha anat a més, 
mandat rere mandat. Hem treba-
llat tots aquests anys per imple-
mentar un canvi de paradigma: 
transitar d’una petita ciutat me-
tropolitana a esdevenir una nova 
centralitat metropolitana”. Les 
seves darreres paraules, plenes 
d’emotivitat, van ser per agrair 
a la ciutadania i, especialment, 
a les persones que l’han acom-
panyat en aquest viatge.

Diputat al Parlament

Juan Jurado, fins ara primer 
tinent d’Alcaldia, va ser elegit 
nou alcalde d’Esparreguera en 

el Ple extraordinari amb onze 
vots a favor, vuit en blanc i 
una abstenció. Jurado substi-
tueix Eduard Rivas, que va ser 
nomenat cap de Gabinet de 
Presidència de la Generalitat 
de Catalunya. Rivas, es va aco-
miadar dels membres del con-
sistori esparreguerí i la ciutada-
nia posant en valor la feina feta 
durant els seus nou anys al ca-
pdavant de l'alcaldia i assegu-
rant que deixa una vila millor i 
més cohesionada que el 2015.

I Antonio Balmón?

Un dels alcaldes de la nostra co-
marca més longeu és Antonio 
Balmón, amb més de vint anys 
com a batlle de Cornellà de Llo-
bregat. El seu suport incondicio-
nal a l’andalusa Susana Díaz du-
rant les primàries a la secretaria 
general del PSOE i ser l’impulsor 
d’una candidatura opositora a 
Miquel Iceta en les primàries del 
PSC, li ha costat anar perdent 
pes a l’esfera política socialista 
a Catalunya. Així, des del PSC 
li estarien buscant una ‘sortida 
digna’ de l’alcaldia encara que, 
de moment, no ha estat gaire 
receptiu a les propostes que li 
han fet arribar, segons ha pogut 
saber La Premsa del Baix. A més, 
les diferències entre el president 
de l’AMB, Jaume Collboni, i An-
tonio Balmón, vicepresident 
executiu, sembla que són no-
tòries. Ja hi ha noms per substi-
tuir Balmón si, finalment, deixa 
el càrrec d’alcalde de Cornellà. 
Un dels millors posicionats és 
Ot García, actual regidor de Cul-
tura i Ciutat de la Lectura, Edu-
cació, Joventut i del districte III 
(El Pedró). Segons el descriuen 
dins del partit, “és un home 
molt preparat per al càrrec”. 

Juan Jurado (Esparreguera) Antonio Balmón  (Cornellà)

Altres responsabilitats

La manresana encara que resident a Sant Boi de Llobregat, 
Sònia Guerra, ha estat nomenada pel consell executiu de 
govern presidenta de l’Institut Català de les Dones, un 

càrrec que compaginarà amb el de secretària general del 
Departament d’Igualtat i Feminisme que exerceix des del 
passat 19 d’agost. D'altra banda, la regidora viladecanenca 
Gisela Navarro ha engegat una nova etapa política com a 
diputada del Parlament de Catalunya. Navarro va ocupar el 
lloc 30 a les llistes socialistes de la província en les darreres 
eleccions catalanes. A més, la primera tinenta d’alcaldia de 
l’Ajuntament de Sant Just Desvern, Gina Pol Borràs, també ha 
fet el salt a la política nacional catalana, com a responsable 
de la Secretaria d’Igualtat d’Oportunitats, sota el paraigües 
d’Eva Menor, la nova consellera d’Igualtat i Feminisme. A 
més, dos conselleres són del Baix Llobregat. Es tracten de la 
castelldefelenca Esther Niubó, escollida per Salvador Illa per 
encapçalar la conselleria d’Educació i gestionar la resposta 
a la crisi educativa pels mals resultats de PISA. Diputada 
al Parlament des del 2015, Niubó ha estat un dels perfils 
a l'alça dins del PSC dels darrers anys. I la també veïna de 
Castelldefels, Olga Pané, que és la nova consellera de Salut. 

Esther Niubó Olga Pané
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Viladecans rebaixa 
l'IBI per al 2025
El consistori crearà una nova taxa   
per a la recollida de residus, que 
estarà lligada al valor cadastral

El Ple municipal de Vilade-
cans de setembre va apro-
var la modificació inicial 

de les ordenances fiscals per 
a l'any 2025, amb el vot favo-
rable dels grups de l'equip de 
govern, PSC i En Comú Podem, 
i l'oposició d'ERC, PP i Vox. Les 
dues principals novetats seran 
la baixada de l'Impost de Béns 
Immobles, ja que es pagarà 
de mitjana un 4,54% menys 
que el 2024, i la creació d'una 
nova taxa per a la recollida de 
residus, seguint l'ordenament 
europeu. Fins ara, el servei de 
recollida de residus es paga-
va a Viladecans amb el con-
junt d'impostos recaptats per 
l'Ajuntament, però el 2025 la 

llei obligarà a tenir una taxa 
específica que cobreixi tot el 
seu cost. La resta dels trenta-
dos tributs i preus públics 
existents es mantindran con-
gelats excepte la taxa del ce-
mentiri, que pujarà el cost de 
l'IPC. Les ordenances fiscals 
per al 2025 també tenen al-
tres novetats. L'Ajuntament de 
Viladecans també incorporarà 
les despeses del manteniment 
del clavegueram dins del re-
but de l'aigua, com ja fan al-
tres ciutats. L'import anirà en 
funció del consum d'aigua 
de cada immoble. La resta 
dels 32 tributs i preus públics 
existents es mantindran con-
gelats. Només la taxa del ce-

mentiri pujarà el cost de l'IPC, 
acomplint el contracte amb 
l'empresa concessionària.

Projecte Testers
D'altra banda, el consisto-
ri està posant en marxa el 
projecte Testers, en què la 
col·laboració, l’experiència i 
l’opinió dels viladecanencs i 
viladecanenques són claus. 
La campanya de la nova ini-
ciativa, que ha començat a 
principis de setembre i aca-

barà a mitjan octubre, els 
convida a ser testers (prova-
dors), per ajudar la Corpora-
ció local, de forma puntual i 
voluntària, a millorar els ser-
veis públics posant aquests a 
prova. Si la ciutadania s'uneix 
al projecte podrà participar 
en sessions presencials a mi-
tjan novembre, en les quals 
explicarà la seva visió sobre 
l'atenció ciutadana, mate-
rials informatius en paper o 
aplicacions, entre d'altres. 

Foto: Aj. Viladecans

Rècord històric de l'Aeroport del Prat 
La instal·lació aeroportuària va fregar els 42 milions de passatgers,  
que significa un 11,5% més que entre gener i setembre de 2023

L'Aeroport Josep Tarradellas 
Barcelona-El Prat ha tancat 
els nou primers mesos de 

l'any amb 41.949.945 passatgers, 
un 11,5% més que entre gener 
i setembre de 2023, que supo-
sa un nou rècord històric per a 
aquest període. Durant el mes 
de setembre l'aeroport ha regis-
trat 5.061.870 passatgers, fet que 
suposa un augment del 10,3% 
en relació amb el mateix mes de 
2023. De la xifra total de viatgers 
registrada al setembre, 5.052.576 
van correspondre a passatgers 
comercials, un 10,2% més. D'ells, 
3.785.127 van viatjar en vols in-
ternacionals, el qual suposa un 
12,3% més que durant el ma-

teix mes de 2023. D'altra banda, 
1.267.449 passatgers ho van fer 
en vols nacionals, cosa que repre-
senta un 4,5% més que al setem-
bre de l'any passat. Des de prin-
cipi d'any, del total de passatgers, 
41.878.007 han viatjat en vols 
comercials, el que representa un 
11,5% més que entre gener i set-
embre de 2023. D'ells, el nombre 
de viatgers internacionals ha es-
tat de 31.072.358, fet que suposa 
un increment del 14% respecte 
al mateix període de l'any passat. 
Pel que fa als passatgers nacio-
nals, en els nou primers mesos de 
2024 n’han passat per l'aeroport 
10.805.649, un 4,8% més que en 
les mateixes dates de 2023. Du-

rant el mes de setembre s'han 
gestionat 31.683 operacions, 
el que representa una pujada 
de l'11,3% respecte al mateix 
mes de 2023. En l'acumulat dels 
nou mesos que portem d'any, 
la xifra de moviments arriba als 
263.555 vols, un 10,4% més en 
comparació amb els mateixos 

mesos de 2023. Respecte a la cà-
rrega, el mes passat es van trans-
portar 14.714 tones de mercade-
ria, una xifra que suposa un 9% 
més que el setembre de 2023. 
Entre gener i setembre s'han re-
gistrat 134.769 tones, un 17,8% 
més respecte a l'acumulat del 
mateix període de 2023.

Foto: Arxiu
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Acord entre la Creu Roja 
d’Esplugues-Sant Just i L’Avenç
"Tu també hi tens lloc" vol garantir l’accés a la cultura a persones en risc d’exclusió social

Dins el marc del projecte 
“Tu també hi tens lloc”, 
impulsat per L’Avenç Cen-

tre Cultural, les dues associa-
cions han signat un acord de 
col·laboració per facilitar poder 
estendre l’accés a la programa-
ció d’arts escèniques o activi-
tats de L’Avenç a les persones 
més vulnerables de la ciutat.El 
projecte “Tu també hi tens lloc” 
té l’objectiu de garantir l’accés 
a la cultura per a persones en 
risc d’exclusió social. Aquest 
projecte neix fruit de la distin-
ció del segell d’Espai de Cultu-
ra responsable que rep l’Avenç 
en context de la pandèmia 
de la Covid-19. Aquest segell 
considera la cultura com un bé 
essencial i, per tant, no pot ser 
un element d’exclusió social. 
L’esmenat projecte contempla, 
entre altres coses, donar accés a 
espectacles i actuacions de for-
ma gratuïta a persones vulnera-
bles i donar beques  per activi-

tats com tallers i casals d’estiu 
que es realitzen a l’Avenç per a 
persones menors d’edat amb 
la garantia absoluta de la seva 
privacitat. És en aquest sentit 
que Creu Roja d’Esplugues-
Sant Just i L’Avenç agafen el 
compromís mutu per desenvo-
lupar aquest projecte. Des de 
l’any 2021, L’Avenç ha aplicat 
aquest projecte a les persones 
associades de l’entitat per ga-
rantir no deixar ningú enrere 
per una qüestió econòmica. 
L’any 2023 es va poder becar 
una persona amb un acord amb 
Càritas d’Esplugues i, ara, amb 
la signatura d’aquest acord 
amb la Creu Roja, L’Avenç inicia 
un seguit d’accions dedicades 
a afavorir l’accés a la cultura, 
l’aprenentatge i l’oci a la pobla-
ció espluguina en general.

Noves consultes
D'altra banda, ja han entrat 
en funcionament els nous 

espais del CAP Lluís Millet 
d'Esplugues de Llobregat. Les 
obres d'ampliació han permès 
guanyar 220 metres quadrats 
que es distribueixen en vuit 
noves consultes de medicina 
de família i infermeria, així com 
una sala d'espera i un espai 
de recepció. Aquesta actuació 
esponjarà el centre fins que 
es construeixi el nou CAP que 
ha de substituir l'actual i dona 
resposta a la necessitat im-
mediata de disposar de més 
espai per millorar l'atenció a 

la ciutadania i incrementar la 
capacitat assistencial del cen-
tre. La necessitat d'espai s'ha 
aguditzat amb la incorporació 
de nous professionals després 
de la pandèmia, com són el re-
ferent de benestar emocional, 
el dietista-nutricionista o el 
fisioterapeuta, entre d'altres. 
L'ampliació s'ha dut a terme 
mitjançant un mòdul indus-
trialitzat que s'ha situat a la 
zona posterior al CAP, en una 
parcel·la que ha estat cedida 
per l'Ajuntament d'Esplugues.

Foto:L'Avenç

Diverses zones de Sant Feliu pateixen la proliferació de mosques

L'Ajuntament de Sant Feliu va localitzar el possible focus de la presència massiva de mosques, que havien proliferat els darrers dies 
en determinades zones del municipi baixllobregatí, en una planta de reciclatge. Després de confirmar les molèsties causades per 
aquesta situació, els serveis tècnics municipals i Policia Local van actuar amb l'empresa responsable per verificar l'existència del 

focus i demanar la seva actuació immediata. L'empresa es va comprometre a fer un tractament del contenidor amb residus, considerat 
l'origen del problema. El contenidor que va actuar om a focus va ser retirat de la planta. El passat divendres 18 d'octubre, els serveis 
tècnics municipals van dur a terme una inspecció en les instal·lacions de la planta de reciclatge per verificar els treballs realitzats.

Illa participa en una jornada  
sobre salut mental a Sant Boi

El president de la Generalitat de Catalunya, Salvador Illa, 
va organitzar a Sant Boi una jornada sobre salut mental 
organitzada pel Parc Sanitari Sant Joan de Déu amb el 

lema 'Entorns canviants, societats vulnerables. Illa va mostrar 
la seva preocupació per l'estigma que encara existeix a la 
societat actual expressat pel compromís de "donar visibilitat 
i conscienciar la societat dels problemes de salut mental."

Sant Just Desvern acollirà unes 
jornades sobre l'envelliment

L'associació Sumeris, que va néixer amb l'objectiu de 
reflexionar sobre les polítiques públiques que han 
de permetre i garantir un envelliment just, abordarà 

aquesta qüestió el proper dijous 24 d'octubre en unes 
jornades (duraran tot el dia) organitzades conjuntament 
amb l'Ajuntament de Sant Just Desvern. Les jornades 
tindran lloc a la Sala del Cinquantenari de l'Ateneu.
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Detenen disset aficionats per una 
baralla prèvia a l'Espanyol-Oviedo
Cinc van ser arrestats a Cornellà, Sant Feliu, Castelldefels i Sant Joan

Els Mossos d’Esquadra de 
la Comissaria General 
d’Informació i de la Briga-

da Provincial de Información 
de Policia Nacional van detenir 
el 7 d’octubre disset persones 
que van protagonitzar enfron-
taments violents previs a la ce-

lebració del partit de tornada 
del playoff d’ascens a Primera 
Divisió entre el RCD Espanyol 
de Barcelona i el Real Oviedo 
als quals se’ls investiga per de-
lictes de desordres públics. Els 
detinguts, d’entre 21 i 68 anys, 
es van fer majoritàriament a 

Barcelona i la seva Àrea Me-
tropolitana, així com a diverses 
poblacions asturianes. Al Baix 
Llobregat han estat detinguts 
un total de cinc persones: Dos a 
Cornellà de Llobregat, un a Sant 
Feliu de Llobregat, un a Castell-
defels i un a Sant Joan Despí.

Mort
D'altra banda, els Mossos 
d’Esquadra van obrir una investi-
gació per esclarir l’accident d’un 
home que va caure d’un cinquè 
pis quan volia accedir al domicili 
pel balcó. Els fets van succeir dis-
sabte 12 d’octubre al carrer Frei-
xe, al barri de Sant Ildefons. 

Robatori
Mentrestant, la policia au-
tonòmica catalana van dete-
nir nou persones per un roba-
tori d’un mòbil a una parella 
a Cornellà. Els fets van passar 
la matinada del dissabte 5 
d’octubre, al passeig dels Fe-
rrocarrils Catalana -zona d’oci 
del polígon Famades-. Un 
grup de nois van aturar una 
parella en sortir d’una sala de 
festes i li van sostreure el seu 
aparell mòbil. Paral·lelament, 
els mossos estaven fent un dis-
positiu BRIDA de prevenció de 
robatoris violents i, ràpidament, 
van actuar detenint els lladres.

Presó un home per dues estrebades de collarets a dones grans

Demanen 196 anys 
per a la 'Manada de 
Castelldefels'

La Fiscalia demana 196 anys de 
presó per als cinc acusats d'agredir 
sexualment a tres dones en 2021 i 

gravar sense el seu consentiment a una 
quarta mentre mantenia relacions amb 
un dels processaments i difondre el 
vídeo en un grup de Whatsapp. A més 
dels 196 anys de presó, la Fiscalia també 
reclama que els autors indemnitzin a 
la primera de les víctimes amb 50.000 
euros, a la segona amb 80.000 i a la 
tercera amb 70.000 pels danys morals 
causats. Els membres de la 'manada 
de Castelldefels' es troben en presó 
provisional, comunicada i sense fiança.

Atropellament mortal 
d’un home per un 
tren de Ferrocarrils

S 'ha obert una investigació per 
esclarir la mort d’un home, d’edat 
avançada, atropellat per un tren 

de Ferrocarrils de la Generalitat de 
Catalunya a Sant Vicenç dels Horts. Els 
fets van passar el 16 d'octubre, al voltant 
de les 11:15 hores. Una persona, sense 
saber les causes, es va precipitar al pas 
d’un comboi. El SEM no va poder fer res 
per salvar-li la vida. A conseqüència del 
succés, el servei d’un tram de la Línia 
Llobregat-Anoia va quedar interromput 
fins a les 12:30 hores quan es va poder 
restablir amb normalitat la circulació de 
trens en els dos sentits.

Disparen trets contra 
la façana d’un edifici 
de Sant Cosme

Els Mossos d'Esquadra investiguen 
l'autoria d'una sèrie de trets contra 
la façana d'un edifici del carrer Riu 

Anoia del barri de Sant Cosme del Prat 
de Llobregat. Tot i els trets, cap persona 
va resultar ferida. L'avís es va produir al 
voltant de dos quarts de set de la tarda 
del passat  dissabte 28 de setembre.  
Agents dels Mossos d’Esquadra i la 
Policia Local es van desplegar a la zona 
per intentar-ne localitzar els seus autors. 
D'altra banda, fonts properes al cas van 
assenyalar que el succés es podia tractar 
a conseqüència d'un conflicte entre dos 
clans gitanos rivals de la zona.

Foto: El Comercio

Un home de 28 anys va ser detin-
gut, el 23 de setembre, per la seva 
presumpta participació en dos 

robatoris amb violència a Cornellà de 
Llobregat. La investigació es va iniciar 

el 6 de setembre, quan els agents van 
tenir coneixement del primer assalt 
violent. La víctima era una dona no-
nagenària que retornava al seu domi-
cili després de realitzar la compra. Un 

home va entrar al seu darrere quan 
aquesta accedia al portal i la va abor-
dar amb la intenció de sostreure dos 
collarets que duia posats. L'altra també 
va patir un robatori pocs dies després. 
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Desarticulat un grup criminal dedicat 
a robatori de vehicles al territori
Els quatre detinguts manipulaven vehicles sostrets, accidentats o inservibles

Els Mossos d’Esquadra del 
Grup de Recerca de Do-
cumentació de Divisió 

d’Investigació Viària i de la 
Unitat de Multireincidents de 
la DIC van detenir quatre per-
sones d’entre 41 i 51 anys, a 
qui se’ls atribueixen delictes de 
robatori de vehicles, falsificació 
documental i tràfic de drogues. 
Els investigats presumptament 
manipulaven vehicles sostrets, 
accidentats o inservibles, els 
canviaven les matrícules, i fal-
sificaven la documentació de 
vehicles de la mateixa marca i 
model, per després posar-los a 
la venda fora de Catalunya. El 
treball conjunt entre aquests 
dos grups d’investigadors va 
permetre identificar els mem-
bres de l'organització i desxi-
frar-ne l'estructura jeràrquica. 

El principal investigat utilitzava 
presumptament el seu taller 
com a base d'operacions i punt 
de trobada per altres grups 
criminals. Entre els altres mem-
bres destacats, es va identificar 
el responsable del robatori de 
vehicles i de les transaccions, 
un tercer encarregat del tras-
llat i la venda dels vehicles, i el 
quart era expert en tecnologia i 
falsificació de documents.

Dispositiu policial
El dia 18 de setembre es va dur 
a terme un dispositiu policial a 
les localitats de Gavà, Castell-
defels, Viladecans, Begues, Gra-
nollers i Barcelona, on es van 
detenir els quatre investigats 
i es van realitzar sis entrades i 
perquisicions. A les estrades es 
va intervenir un turisme i una 

furgoneta, sostreta fa un any 
a Cornellà de Llobregat, docu-
mentació de vehicles sostrets, 
dos inhibidors de freqüències, 
dues armes de foc curtes i eines 
utilitzades usualment per robar 
vehicles. Durant la investigació, 
s'han recuperat fins a cinc turis-
mes sostrets, en dos dels quals 
s’hi van localitzar dues armes de 
foc curtes. El dia 20 de setembre 
els detinguts van passar a dispo-
sició judicial. El Grup de Recerca 
de Documentació de la Divisió 
d’Investigació Viària va iniciar 
la investigació el mes d'octubre 
de 2019 sobre un grup establert 
a Catalunya especialitzat en el 
robatori de vehicles a motor. 
Els investigadors van localitzar 
un vehicle sinistrat, i que supo-
sadament no era apte per circu-
lar, que es trobava en perfecte 

estat. Fruit de les primeres ges-
tions, van detectar que moltes 
de les seves peces procedien 
d'un vehicle sostret. Aquesta 
línia d’investigació va desembo-
car a un taller mecànic a Gavà, el 
propietari del qual acumulava 
antecedents en el tràfic il·lícit de 
vehicles. En aquest establiment, 
es manipulaven vehicles sos-
trets i es canviaven les seves ma-
trícules, per evitar ser detectats.

Detenen quatre 
persones per cremar 
deu contenidors

Els Mossos d'Esquadra de la Unitat 
d’Investigació d’Esplugues de Llobregat 
amb el suport de la Policia Local del 

mateix municipi van detenir el 10 d’octubre 
quatre joves de 23 anys dos d’ells, i 21 i 25 
anys els altres dos, com a presumptes autors 
d’un delicte de danys. Els fets es remunten a 
la matinada del 28 de setembre quan agents 
dels Mossos d’Esquadra i de la Policia Local 
van ser requerits ja que hi havia diversos 
contenidors cremant als carrers Francesc 
Llunell, 8 de març i Josep Puig i Cadafalch. 
En total van ser deu els contenidors 
cremats i un vehicle que va quedar afectat.

Una persona mor 
atropellada per un 
tren a Castelldefels

La policia autonòmica catalana va obrir 
una investigació per esclarir la mort 
d’un home el passat dimecres 16 

d'octubre  a Castelldefels. Els fets van passar 
al voltant de les 10:30 hores a l’estació de 
Castelldefels Platja (més coneguda com 
a Baixador). El tren no va poder evitar 
l'atropellament i la víctima va perdre la 
vida a l'instant a conseqüència de la forta 
topada. L'accident va obligar a suspendre 
la circulació ferroviària entre Castelldefels 
i Garraf (després s'ha normalitzat la seva 
circulació). No és la primera vegada que 
passa un succés així en aquest tram de vies. 

Troben 45 quilos de 
marihuana a l’interior 
d’un cotxe a Sant Vicenç

Detingut un home, de 29 anys, que 
transportava quaranta-cinc quilos de 
marihuana a l’interior del seu vehicle a 

Sant Vicenç. Els agents policials el va detenir 
per un delicte contra la salut pública. Els 
fets van succeir el 30 de setembre al voltant 
de les 19 hores. Una patrulla dels Mossos 
d’Esquadra de Trànsit va detectar un vehicle 
que anava a gran velocitat i cometent 
diverses infraccions del codi de circulació 
per l’A-2. Els agents policials el van poder 
aturar. Durant l’escorcoll de l’interior del 
cotxe van trobar quaranta-cinc quilos de 
marihuana i 1.500 euros en metàl·lic. 

Foto: Mossos d'Esquadra

Cervelló, un punt de cultiu de marihuana d'uns narcotraficants 

Agents dels Mossos d’Esquadra de la 
DIC de la Regió Policial Metropolitana 
Nord van desarticular un grup crimi-

nal, amb epicentre a Mataró, que gestio-

nava diverses plantacions de marihuana 
indoor ubicades en diferents poblacions 
de Catalunya. Els agents van desplegar un 
operatiu policial a Tarragona, Mataró, Sant 

Iscle de Vallalta, Malgrat de Marc, Cervelló 
i Matadepera que va comptar amb la par-
ticipació d’equips d’ordre públic, la unitat 
canina i la unitat de drons.
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Empreses del Baix participen en el 
programa 'Accelera el Creixement'
La Diputació finançarà projectes per als ajuntaments metropolitans

Cinquanta pimes de la 
província de Barcelona, 
escollides entre vuitan-

ta-sis candidates, participen 
en la tercera edició del pro-
grama ‘Accelera el Creixe-
ment’ impulsat per PIMEC 
i la Diputació de Barcelona 
amb l’objectiu d'ajudar les 
empreses a impulsar el seu 
desenvolupament i millo-
rar la seva competitivitat. 
Durant nou mesos, les pi-
mes participants disposaran 
d’acompanyament persona-
litzat a càrrec d’experts en 
diferents àrees de gestió em-
presarial, treballaran en un 
pla de creixement i compta-
ran amb suport per executar-
lo. El programa les ajudarà 
en aspectes com la transfor-
mació digital, les millores en 
la comercialització de pro-
ductes i serveis, l’estructura 
financera, la internacionalit-
zació o l’organització empre-
sarial. Per mida empresarial, 
el 46% de les empreses parti-
cipants en aquesta edició són 
petites empreses, el 46% són 
micro, i el 8% restant són mi-
tjanes. Per territoris, un 34% 

són del Vallès Occidental, un 
20% del Baix Llobregat, un 
14% del Vallès Oriental, un 
8% del Maresme, un 6% del 
Barcelonès i Alt Penedès, un 
4% del Bages i Garraf, i un 
2% de l’Anoia i Osona. Per 
sectors d’activitat, el 40% de 
les empreses són de serveis, 
un 32% del sector industrial, 
un 16% de comerç i un 6% 
de Transport i Logística i de 
Construcció i Indústries au-
xiliars. D’altra banda, el 42% 
són empreses amb més de 
20 anys d’antiguitat, el 26% 
tenen entre 6 i 10 anys, el 
14% entre 11 i 15 anys, el 
12% entre 16 i 20 anys i el 6% 
menys de 6 anys. Durant les 
dotze edicions que s’han fet 
fins ara del programa, ja hi 
han participat 597 empreses. 
Els resultats demostren que 
el programa té un impacte 
directe en el creixement de 
la plantilla, la facturació i els 
beneficis de les pimes parti-
cipants. Així, pel que fa a fac-
turació i nombre de treballa-
dors, la mitjana de creixement 
de les últimes edicions ha es-
tat del 31%, mentre que el BAI 

(beneficis abans d’impostos) 
ha crescut un 30% de mitja-
na. A més, després de passar 
pel programa el 64% de les 

empreses participants han 
introduït nous productes o 
serveis i un 62% han millorat 
la seva visió empresarial.

Un total de cinquanta micropimes del sector comercial i de 
serveis de la demarcació de Barcelona, seleccionades entre 
67 candidates, participen en la vuitena edició del programa 
Comerç 21, impulsat per PIMEC Comerç i la Diputació de 
Barcelona per millorar l’oferta comercial dels municipis del 
territori. De les cinquanta empreses participants, tretze 
són del Baix Llobregat. Aquestes cinquanta participants 
s’uneixen a les 324 empreses que ja han passat per les 
edicions anteriors. El programa proporcionarà suport 
i impuls als comerços participants per definir noves 
estratègies que els permeti reorientar el model de negoci, 
la comercialització, el màrqueting, la digitalització, l’equip 
humà, la professionalització i la gestió, entre d’altres.

Programa Comerç 21

Foto: Diputació de Barcelona

Aliança entre el Gremi de  
Restauradors del Prat i Mescladís

El Gremi de Restauradors del Prat van signar un acord 
de col·laboració amb la Fundació Mescladís Ciutadania 
Multicultural, una entitat social sense ànim de lucre, 

dedicada a la promoció de la cohesió social i la inserció 
sociolaboral de persones en risc d’exclusió. Aquest acord 
permetrà als establiments afiliats al gremi la possibilitat de 
participar en els programes de formació i pràctiques que 
Mescladís desenvolupa dins de les seves iniciatives Cuinant 
Oportunitats i Empleadís. Aquests programes faciliten així la 
incorporació al mercat de treball.

Més de 500 persones participen  
en el concurs El Preu Just

Aquest concurs va convidar la ciutadania a endevinar 
el preu de diferents productes que tenen a la venda 
alguns dels comerços participants en el certamen. A 

través del web elpreujust.cat es van publicar tres 'tiquets de 
compra' amb una sèrie de productes sobre els quals s'havia 
de calcular el preu total de cadascun dels tiquets. En total, 
509 persones van participar en aquesta divertida proposta, 
mostrant, a més, el seu suport al comerç urbà de Sant Joan 
Despí. L'objectiu d'aquest concurs va ser fer visible l'oferta 
comercial de la ciutat.
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Jornada sobre FP 
Dual i Certificats 
Professionals

Unes 150 persones van assistir a la 
jornada “L’FP Dual i els Certificats de 
Professionalitats: una oportunitat per 

a persones i empreses” que va organitzar 
el Servei de Promoció Econòmica de 
l’Ajuntament de Sant Just Desvern i la 
Fundació Privada GREMI de la Indústria i 
la Comunicació Gràfica de Catalunya.

Castelldefels celebra 
la Nit del Comerç als 
jardins del Castell

La Nit del Comerç de Castelldefels va 
tornar als jardins del Castell. Un any 
més, l’Ajuntament, a través de l’àrea 

de Comerç, va organitzar aquest espai 
de trobada del sector des de l’àmbit 
públic i privat, amb representants del 
sector, comerciants i restauradors, 
encapçalats pel Gremi de Comerç.

Can Calderón celebra 
vint-i-cinc anys de 
creació d'oportunitats

Milers de persones han trobat suport 
en els últims vint-i-cinc anys a 
Can Calderón. L'equipament 

viladecanenc va néixer com a mostra de 
la importància que donava el consistori 
a les polítiques actives per a afavorir 
l'ocupació i la consolidació d'un teixit 
empresarial i comercial.

L'Hospital Vithas Barcelona 
s'acosta a la seva obertura
Es va realitzar una visita institucional a les obres del centre sanitari

L'Hospital Vithas Barcelona 
s'acosta cada vegada 
més a la seva obertura, 

prevista a mitjan 2025. Amb 
l'avenç de la seva construcció, 
una vintena d'autoritats 
i representants del teixit 
empresarial del Baix Llobregat, 
Barcelona i Catalunya han 
acudit a una visita institucional 

a les obres de l'hospital en la 
zona de Montesa, a Esplugues 
de Llobregat. A la seva 
intervenció durant la jornada, 
el director general de Vithas, 
Dr. Pedro Rico, ha destacat 
que l'Hospital Vithas Barcelona 
representa "el projecte més 
emblemàtic" de la companyia 
en els seus 12 anys d'història. 

"Sent Vithas una companyia 
d'àmbit nacional, amb vint 
hospitals i trenta-vuit centres 
mèdics i assistencials en les 
principals ciutats de catorze 
províncies, sempre explorem 
la idea de dotar la província 
de Barcelona d'un gran 
hospital. Aquest moment 
per fi ha arribat", ha remarcat.

Foto:  Vithas

Els hotels del Baix van acollir 
l’estiu més de 390.000 turistes
La taxa d’ocupació va ser del 78%, amb juliol com a millor mes

Durant l’estiu de 2024 van 
arribar 390.658 turistes als 
establiments hotelers del 

Baix Llobregat amb una taxa 
d’ocupació hotelera del 78%. Ju-
liol és el mes que va concentrar 
el nombre més elevat de turistes 
a l’estiu (142.994, 37% del total) 
a la comarca i taxa d’ocupació es 
va situar entre les més elevades  
del conjunt de l’entorn metropo-
lità.La majoria de les reserves als 
establiments hotelers del Baix 
Llobregat aquest estiu es van fer 

mitjançant central de reserves 
(31%). Respecte a l’estiu passat, 
van disminuir les reserves online 
i creixen les de la central. La ma-
joria de les reserves van ser in-
dividuals (79%). Va predominar 
el turista internacional (57%). 
Va haver-hi un increment en 3 
punts el pes del turista interna-
cional respecte a l’estiu passat. 
Juny fou el mes amb una major 
presència de turistes estrangers 
(58%). Catalunya, Alemanya, 
Madrid, França, Itàlia i Andalusia 

van ser les principals procedèn-
cies dels clients als establiments 
hotelers de la comarca aquest 
estiu. Les vacances va ser la pri-
mera motivació d’estada (46% 
del total de l’ocupació). Agost 
fou el mes on aquesta motiva-
ció és major (72% dels clients). 
La valoració de l’empresariat del 
Baix Llobregat de la marxa del 
negoci i de l’ocupació aquest 
estiu va continuar sent notable, 
amb un 7,7 (sobre 10) l’ocupació 
i un 7,6 la marxa del negoci.

Foto: Arxiu
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La tercera edició de 
"La Festa de la Platja" 
va aplegar centenars 
de persones al Prat

Estrella Damm i la Fundació 
CRAM van celebrar el dissabte 
5 d’octubre la tercera edició de 

"La Festa de la Platja", una jornada 
de compromís mediambiental que 
ha reunit a centenars de persones 
a la Platja del Prat de Llobregat 
per participar en una neteja 
multitudinària de residus, centrada 
especialment en la recollida de 
microplàstics, que representen una 
gran amenaça per a la fauna marina 
i els ecosistemes costers. A més, es 
va alliberar un exemplar de tortuga 
babaua i el cantant Ramon Mirabet va 
oferir un concert exclusiu per a totes 
les persones voluntàries participants.

La plataforma 
Zeroport rebutja la 
comissió tècnica per 
l’ampliació de l’aeroport

En un comunicat, la plataforma  
ecologista Zeroport ha 
rebutjat la comissió tècnica per 

l’ampliació de l’Aeroport Barcelona-
El Prat. Considera que és “absurda i 
fraudulenta, ja que no és tècnica (està 
formada per polítics dels governs 
central i de la Generalitat), no està 
dotada d’un mínim rigor i respon 
només a la decisió política ja presa 
prèviament d’ampliar la capacitat 
de la instal·lació aeroportuària. 
És evident que aquesta comissió 
no assumirà la gravetat de la crisi 
ecològica, climàtica i energètica que 
vivim i, per tant, no treballarà per 
reduir el nombre de vols."

Viladecans va celebrar 
el Dia Mundial dels 
Ocells a  l'Espai Natural
Remolar-Filipines

L'Ajuntament de Viladecans i el 
Consorci del Delta del Llobregat 
van organitzar una jornada per 

apropar els valors naturals del Delta 
a la ciutadania, amb motiu del Dia 
Mundial dels Ocells. La jornada, es 
va fer a l'Espai Natural del Remolar-
Filipines, va comptar amb diverses 
activitats gratuïtes per a tota la 
família, amb l'objectiu de donar a 
conèixer la biodiversitat de l'espai, 
especialment la gran varietat d'ocells 
que hi habiten. L'objectiu va ser 
fomentar el contacte amb la natura i 
sensibilitzar sobre la importància de la 
conservació del delta i de la seva fauna, 
especialment la població d'ocells.

L'Ajuntament de Sant Boi 
de Llobregat va anunciar la 
posada en marxa d’un dels 

projectes transformadors més 
rellevants d'aquest període 
de govern a la ciutat. Es trac-
ta de Sant Boi Respira + Verd 
(SBR+V), una iniciativa estra-
tègica que establirà les bases 
d'un nou model de verd urbà 
coherent amb els objectius 
del Pla de Mandat 2023-27 i el 
Pla d’Acció de l’Agenda Urba-
na Local del municipi baixllo-
bregatí. L’acte de presentació 
de SBR+V va tenir lloc al Palau 
de Marianao, seu dels serveis 
municipals vinculats a la salut 
del medi ambient i les perso-
nes. El projecte en la seva glo-
balitat i les accions concretes 
que conté s'enfoquen des de 
la perspectiva de renaturalit-
zar la ciutat per poder dispo-
sar de més espais verds, de 

més qualitat i millor connec-
tats. SBR+V vol impulsar una 
ciutat amb més biodiversitat, 
amb una vegetació adaptada 
als escenaris climàtics de pre-

sent i futur, que proporcioni 
espais de salut a les persones 
i serveixi alhora com a refugi i 
font d'aliment per a la fauna. 
A més, el projecte potencia 

la diversitat dels espais verds 
urbans i la connectivitat entre 
ells i amb l’entorn natural que 
els envolta, creant així una 
infraestructura verda i blava 
a la globalitat del municipi. 
Les accions més significati-
ves es duran a terme al nu-
cli urbà, creant nous espais 
verds (en total, 26.000 m2), 
millorant l’estat dels preexis-
tents (39.000 m2) i reforçant 
la plantació d'arbrat als ca-
rrers. També s’incrementarà 
la dotació de verd mitjançant 
altres fórmules, com la rena-
turalització dels patis esco-
lars, l’ús dels horts comunita-
ris i terapèutics com a eina de 
prescripció social per a la pro-
moció de la salut física i men-
tal, i, fins i tot, la instal·lació 
d’un laboratori experimental 
d’agricultura urbana en un 
equipament municipal.

Es posa en marxa el projecte 
Sant Boi Respira + Verd (SBR+V)
Es crearan quatre parcs nous i es farà la renovació d’altres espais verds 

Foto:  Aj. Sant Boi
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L'Ajuntament de Viladecans 
inaugura el nou espai Ciència Lab
Un centre de recursos per a la creació i l'experimentació obert a la ciutadania 

L'Ajuntament de Viladecans 
va inaugurar el dimecres 
2 d'octubre, Ciència Lab, 

un centre de recursos per a la 
creació i l'experimentació, un 
espai on la ciutadania tindrà 
l'oportunitat d'utilitzar les últi-
mes tècniques i metodologies 
en processos d'aprenentatge 
científic, la impressió 3D, la re-
alitat virtual o la intel·ligència 
artificial. L'espai Ciència Lab, 
situat als baixos d'un edifici 
a la plaça de la Constitució, 
està centrat principalment 
en continguts STEAM (Cièn-
cia, Tecnologia, Enginyeria, 
Arts i Matemàtiques) posats 
a disposició de la ciutadania 
en general i, en especial, per 
a l'alumnat i professorat dels 
centres educatius, per tenir 
l'oportunitat d'experimentar 
amb eines i recursos dels 
quals no disposen a escoles 

o instituts. El nou equipa-
ment segueix la missió estra-
tègica de ciutat d'aconseguir 
l'abandonament escolar zero 
al 2030. El Ciència Lab anirà 
consolidant una programació 
d'activitats al voltant de tres 
espais, que sumen 150 metres 
quadrats: una sala de màqui-
nes, una smart classroom (aula 
intel·ligent) i un laboratori. A 
l'espai de maquinària, hi ha 
vuit impressores 3D Unicubic 
Kobra 3 pro, dues impressores 
3D de resina Unicubic Photon 
Mono M5 i Photon M3 Max, 
dues impressores de ceràmi-
ca i argila Tronxy Moor 2, una 
talladora làser AEON MIRA7, 
una fresadora High Z S-1000T 
i una enviniladora Silhouette. 
A l'smart classroom, hi ha un 
estudi de gravació audiovisual 
amb dues càmeres 4K, una 
taula de so, una taula d'edició, 

un kit d'il·luminació, un espai 
per fer cromes i quinze ulle-
res de RV Meta Quest 3. El 
Laboratori disposa de sis mi-
croscopis, nevera i microones. 

Els tres espais comparteixen 
un equip de so amb tres mi-
cròfons sense fils i dos moni-
tors interactius de 75 polsades 
amb ordinador integrat.

Foto: Aj. Viladecans

Citilab impulsa un nou servei de suport per fer tràmits digitals

Ubicat a Cornellà de Llobregat, Citilab ha posat en marxa un servei de suport per a totes les persones del municipi 
baixllobregatí que necessiten acompanyament a l’hora de dur a terme tràmits digitals. Des del 7 d’octubre, el servei està 
disponible de dilluns a divendres i tindrà lloc a diverses associacions de veïns i veïnes de la ciutat i també al Citilab. 

Castelldefels acollirà un nou 
centre per a projectes de l'ESA

L'Agència Espacial Europea (ESA) impulsarà un centre 
dedicat a "donar suport a projectes innovadors i disruptius" 
de la indústria espacial a Castelldefels (Barcelona). Ho van 

presentar en el New Space Economy Congress 2024 el director 
de l'Agència Espacial Espanyola, Juan Carlos Cortés; el cap 
de comercialització de l'ESA, Lucca del Monte; el director de 
promoció de l’Institut d'Estudis Espacials de Catalunya (IEEC), 
Josep Colomé, i el secretari general de la Conselleria d'Empresa 
i Treball de la Generalitat, Pol Gibert. Tindrà un model de 
cofinançament anual que proporcionarà 1,1 milions d'euros 
per a projectes en el marc del programa europeu ScaleUp, 
impulsat pels vint-i-tres estats socis de l'ESA per a accelerar la 
comercialització de l'espai i fomentar la inversió privada.

Sant Feliu coopera en un projecte 
pioner d'intel·ligència artificial

CO-Innova_LAB va fer d'amfitrió d'un projecte pioner d'IA 
al servei de les persones grans. Així, El laboratori públic 
d'innovació de Sant Feliu de Llobregat va acollir el Comitè 

de Governança dels ajuntaments i entitats participants al 
projecte pilot 'ATENEA. Intel·ligència Artificial al servei de les 
persones grans'. Durant la sessió es van explicar les experiències 
actuals, els primers indicadors, nous casos d'ús, i aspectes 
d'escalabilitat. També es va posar de manifest la importància 
dels stakeholders del projecte, que van en augment, i les 
properes passes de cara al 2025. ATENEA és una solució 
tecnològica, impulsada pel Grup ABD i Momentum Analytics, 
que busca democratitzar l'accés a la tecnologia, superant les 
bretxes digitals i millorant el benestar personal de la gent gran.
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El projecte Visitmuseum del Departament de 
Cultura farà una prova pilot al Museu de Gavà
Es realitzarà una audiodescripció de l’equipament cultural, que  
es destinarà a aquelles persones amb ceguesa o visió reduïda

El Departament de 
Cultura de la Genera-
litat de Catalunya va 

obrir fa unes setmanes 
el termini per presentar 
les sol·licituds de pro-
ducció d’audioguies i 
signoguies del projecte 
Visitmuseum. La plata-
forma Visitmuseum és 
un projecte, impulsat pel 
Departament de Cultu-
ra, per donar resposta a 
la necessitat de fer ac-
cessible les col·leccions 
museístiques a totes les 

persones. Aquest objec-
tiu s’assoleix mitjançant 
la traducció dels textos 
del museu i la producció 
d’audioguies i signoguies. 
El projecte Visitmuseum hi 
participa amb aquesta con-
vocatòria, que ofereix als 
diferents museus registrats 
de Catalunya l’opció de pro-
duir, de forma gratuïta, una 
audioguia i la seva poste-
rior adaptació en Llengua 
de Signes Catalana (LSC) i 
subtitulació en català. Els 
recursos es fan de mane-

ra coordinada amb l’equip 
del museu i un conjunt de 
professionals que partici-
pen en totes les fases de la 
seva producció. Segons ha 
pogut saber La Premsa del 
Baix, s’està treballant en la 
realització d’una prova pilot 
al Museu de Gavà per a re-
alitzar l’audiodescripció de 
l’equipament cultural baix-
llobregatí. Un material que 
es destinarà a persones amb 
ceguesa o visió reduïda, i 
que, es vol incorporar com a 
nou recurs del projecte. 

El futur Auditori-Teatre d'Esplugues 
portarà el nom de Carme Chacón

Una trentena d’entitats reclamen un nou nom, ja que consideren 
que la proposta no va passar per cap consell de participació ciutadana

Esplugues de Llobregat va celebrar 
un Ple extraordinari per debatre, 
com a únic punt de l’ordre del dia, 

la denominació de Teatre-Auditori 
Carme Chacón del futur equipament 
cultural que es construirà a l’entorn 
de la plaça Catalunya. La proposta va 
ser aprovada amb els vots de PSC, PP, 
EeCP i rna. ERC, Junts i Vox van votar-
hi en contra. Les obres del Teatre-Au-
ditori, principal equipament que es 
construirà els pròxims anys a la ciu-
tat, estan licitades i previsiblement 
començaran a finals d’any. A més 
d’un gran auditori intern, un amfitea-
tre exterior i diferents sales, acollirà 
la seu de la nova Escola Municipal de 
Música i Arts Escèniques.

Oposició
Un total de vint-i-sis associacions 
d’Esplugues de Llobregat, la majo-

ria d’àmbit cultural però també tres 
associacions de veïns del municipi 
baixllobregat, van presentar una pro-
posta ciutadana perquè el futur au-
ditori de la ciutat s’anomeni Auditori 
d’Esplugues. Aquestes associacions 
consideren que el futur espai emble-
màtic per la cultura espluguina, un 
espai llargament reclamat per les dife-

rents associacions, consideren que no 
hauria de ser aquest nom. “La proposta 
de nom no va passar per cap consell de 
participació ciutadana, fet que ha creat 
un cert rebombori entre les associa-
cions i entitats”, expliquen. Les propos-
tes ciutadanes són recollides pel Regla-
ment Orgànic Municipal i es debaten en 
el plenari a l'estil d'una moció.

Foto: Aj. Esplugues
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La Fundació Marianao i el Palau de la 
Música Catalana uneixen esforços

L’entitat de Sant Boi de Llobregat participa en el projecte Palau Vincles 

El Casal Infantil de la 
Fundació Marianao de 
Sant Boi de Llobregat 

ha encetat un nou curs es-
colar sumant-se al projecte 

Palau Vincles, del Palau de 
la Música Catalana, una ini-
ciativa que ofereix formació 
en cant coral a infants i joves 
amb l’objectiu de fomentar 

la inclusió i la integració so-
cial a través de la pràctica 
coral col·lectiva en territoris 
en risc d’exclusió. Palau Vin-
cles ofereix formació coral 
gratuïta a 600 infants i joves 
de forma directa a través de 
dotze espais entre centres 
oberts, fundacions i escoles, 
i fins a 1.300 nenes i nens i 
83 formacions corals a través 
de les corals adscrites al pro-
jecte del Palau. Des d’aquest 
d’octubre, infants de 8 i 9 anys 
de la Fundació Marianao, han 
començat a participar setma-
nalment en un taller de cant 
coral dirigit per Xavier Puig, 

director de l’Escola Coral de 
l’Orfeó Català. En sessions 
de 45 minuts, la formació 
assajarà les cançons i, al fi-
nal de curs, tots els cors que 
formen part del projecte 
protagonitzaran plegats un 
concert al Palau de la Música 
Catalana. Un esdeveniment 
al qual totes les famílies es-
tan convidades i que suposa 
una manera d’obrir les por-
tes del Palau a la gent del 
barri. A més de professionals 
de l’Escola Coral de l’Orfeó 
Català, Palau Vincles també 
disposa d’un equip de logo-
pedes i psicòlogues.

Foto: Fundació Marianao

Comencen els treballs 
de rehabilitació de les 
Termes Romanes 

Ja han arrencat els tre-
balls de restauració i 
rehabilitació de l’edifici 

que aixopluga els antics 
banys privats romans de 
Sant Boi, els millors conser-

vats de tot Catalunya. Les 
obres ten una subvenció 
per valor de 594.000 euros 
en forma de fons europeus 
Next Generation, concedi-
da a l'Ajuntament pel Go-

vern central. La durada 
prevista de les obres és 
de set mesos. El projecte 
incideix en la correcció 
de les actuals patologies 
i s'incorporaran criteris 
de sostenibilitat, confort 
tèrmic i estalvi energètic. 
L’actuació més destaca-
da serà la substitució de 
la coberta per una de 
nova on s'instal·laran pa-
nells solars per generar 
energia elèctrica.

S’estrena 'El Retaule de Sant 
Llorenç', una experiència única

La plaça de la Vila de Sant Feliu es va convertir en l'escenari 
d'un esdeveniment cultural sense precedents: la posada 
en escena del ‘Retaule de Sant Llorenç’, una obra que 

entrellaça història, fe, cultura i solidaritat. Aquesta estrena 
marca una fita a la vida cultural i espiritual del municipi 
baixllobregatí. L’entitat Calaix de Sastre va participar de ple: 
Joan Lorenzo Carcasó, secretari de l'entitat, n'és coautor i 
l'entitat coordina la figuració i deixa elements d'escenografia. 
‘El Retaule de Sant Llorenç’ va néixer amb l'objectiu d'explicar 
i donar a conèixer l'advocació del sant patró, no només a la 
Catedral-Parròquia, sinó també a la vida de la ciutat.

Torrelles inaugura l’exposició    
del 40è Concurs d’Estellar

El passat divendres 4 d'octubre es va inaugurar 
l'exposició del quarantè aniversari del Concurs 
d'Estellar de Torrelles de Llobregat, que organitza la 

Colla d'estelladors i estelladores de l'Ateneu Torrellenc. 
L’exposició es pot visitar fins al dia 30 d’octubre. En 
l'exposició s'hi pot trobar un recull d'imatges i documents 
que posen en valor tota la feina duta a terme durant aquests 
anys (quatre dècades mantenint viva aquesta tradició).  La 
mostra forma part de les activitats que la Colla d'estelladors 
i estelladores han organitzat per commemorar aquests 
quaranta anys del concurs d'estellar.

Foto: Aj. Sant Boi
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Viladecans homenatja Sergio 
Garrote pels seus èxits esportius
L’handbiker va guanyar dues medalles als Jocs Paralímpics de             
París i tres en el Campionat del Món que es va celebrar a zúric

Viladecans va celebrar un 
homenatge molt especial 
a Sergio Garrote, el ciclis-

ta paralímpic que ha portat el 
nom de la ciutat baixllobre-
gatina al més alt de l'esport 
internacional. L'esdeveniment 
va tenir lloc el passat dijous 3 
d'octubre a la plaça de la Vila, 
en reconeixement dels seus 
recents èxits als Jocs Paralím-
pics de París. Sergio Garrote, 
un dels grans referents en la 
seva disciplina, va tornar dels 
Jocs Paralímpics de París amb 
dues medalles. A la capital 
francesa, Garrote va aconse-
guir una medalla d'or en la 
contrarellotge individual de 
la categoria H2, reafirmant la 
seva posició com un dels mi-
llors ciclistes paralímpics del 

món. A més, va guanyar una 
medalla de plata a la prova de 
ruta, un èxit que reflecteix el 
seu incansable esforç i dedica-
ció a l'esport. L'homenatge a 

Viladecans va haver d'esperar 
que finalitzés el Campionat 
del Món de Ciclisme en Ruta 
de Zúric. En aquesta compe-
tició, celebrada del 22 al 29 

de setembre, on l’handbiker 
va guanyar una medalla d'or 
i dues de bronze, sumant així 
nous èxits al seu impressio-
nant palmarès internacional.

Foto: Aj. Viladecans

Vallirana va distingir 
als seus esportistes a 
la seva gran Nit

Aquest any, la Nit de l’Esport va 
presentar dues grans novetats. 
Una l’espai on es va celebrar, 

el pavelló municipal i l’altra, la data, 
encabint la seva celebració en els 
actes de la Festa Major. Els guanyadors 
van ser: Laia Tutusaus i Iván Castaño 
(millors esportistes en esports d’equip); 
Eva Florestano, i Arnau Álvarez (millors 
esportistes en esports individuals); Noa 
Rodríguez i Carlos Campos (millors 
esportistes promeses); Femení absolut 
de waterpolo del CN Vallirana (millor 
equip femení); Juvenil A de la Penya 
Blaugrana Vallirana (millor equip 
masculí) i Judit Pujol (millor tècnica).

La Cursa Solidària de 
Sant Just va aplegar 
uns 400 participants

Sant Just Desvern va ser, per un dia, 
la capital de l’atletisme al nostre 
territori. El passat diumenge 

13 d’octubre es va celebrar la Cursa 
Solidària, que enguany va arribar a 
la novena edició. El guanyador, a la 
distància dels tres quilòmetres, va 
ser Albert Cruz, amb 9’45’’. Carlos 
Gámez (9’53’’) i Alejandro Sánchez 
(10’04’’) van finalitzar en segona i 
tercera posició respectivament. D’altra 
banda, a la categoria femenina, la 
primera classificada va ser Mamen 
del Castillo, amb un registre de 12’12’’. 
Van completar el podi Sònia Reguart 
(12’19’’) i Marta Turroja (12’56’’). 

La Cursa de Karts  
de Coixinets obre  
les seves inscripcions

La quaranta-setena edició 
baixllobregatina de la Cursa 
de Karts de Coixinets de Sant 

Just Desvern, que se celebraran els 
pròxims dies 9 i 10 de novembre, 
escalfa motors. Ja s’han obert les 
inscripcions per participar en l’edició 
d’enguany a través de la pàgina 
web www.kartsdecoixinets.org. El 
període d'inscripció finalitzarà el  
pròxim 27 d'octubre. L’organització 
ha comunicat tota la informació per 
xarxes socials i per correu electrònic 
a antics corredors i corredores. A 
més, també s’ha obert el període per 
sol·licitar el préstec de karts.
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Foto:  Aj. Castelldefels

Reconeixement als seus millors 
esportistes a Castelldefels
El CEM Can Roca va acollir la vint-i-quatrena edició de la Nit de l’Esport

El CEM Can Roca va ser es-
cenari, el divendres 20 
de setembre, de la vint-

i-quatrena edició de la Nit 
de l’Esport de Castelldefels. 
La cita va servir per conèixer 
els noms dels millors espor-
tistes individuals i els equips 

de la ciutat de la temporada 
2023–2024. Els guardons te-
nen l’objectiu de reconèixer 
els i les esportistes, equips, 
clubs, directives, entrenadors 
i entrenadores, i persones vin-
culades a l’esport de la nostra 
ciutat. L'edició d'enguany de 

la Nit de l'Esport va tornar a 
comptar amb una eina que ja 
s’ha fet servir en anteriors edi-
cions, el fet que els ciutadans 
i ciutadanes podien votar a 
aquells que considerin com a 
millors esportistes de la tem-
porada en quatre categories: 

“Millor esportista femenina de 
més de 18 anys”, “Millor espor-
tista femenina de categories 
formatives” (menys 18 anys), 
“Millor esportista masculí de 
categories formatives” (menys 
18 anys) i “Millor esportista 
masculí de més de 18 anys”. 
De la seva votació va sortir un 
dels finalistes dels premis, els 
altres i la resta dels finalistes 
de les altres categories ho van 
fer de la decisió del Jurat tèc-
nic dels guardons.

Cable-Wakeskate
D'altra banda, Telma Cester es 
va proclamar campionat del 
món absoluta de la modalitat 
després de guanyar en les fi-
nals de la competició que es 
va celebrar els dies 20 i 21 de 
setembre a París. La castelldefe-
lenca, que entrena en el muni-
cipi, ja s’havia proclamat mesos 
abans campiona d’Europa.
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Centenars de persones 
participen en la vintena 
edició de la BaixCicletada

El passat diumenge 
1 d’octubre es va 
celebrar la vintena 

edició de la BaixCicle-
tada, amb la partici-
pació de centenars de 
persones.  Cal destacar 
que onze municipis de 
la nostra comarca (Es-
plugues, Cornellà, Sant 
Just Desvern, Sant Boi, Sant Feliu, Sant Vicenç dels 
Horts, Santa Coloma de Cervelló, Viladecans, Gavà, 
Castelldefels, L’Hospitalet i Sant Joan Despí) van 
prendre part en aquesta activitat reivindicativa. 

Foto: Aj. SJD
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L’acte de lliurament del Pre-
mi d’Hàbits Saludables va 
tenir lloc el dilluns, 23 de 

setembre, a l’escola Benviu-
re  de Sant Boi de Llobregat, 
centre educatiu que va resul-
tar guanyador de la cinquena 
edició dels guardons. El pre-
mi, dotat amb una aportació 
econòmica de 3.000 euros, 
es va lliurar en un acte que va 
comptar amb la presència ins-
titucional de Maria Valencia 
Granadas, tinenta d’Alcaldia de 
l’Àrea de Ciutat Cohesionada i 
Transformadora de Sant Boi de 
Llobregat, Antonia Barragán, regidora d’Esports, Gent Gran i de 
Barris de Muntanya  de Sant Boi de Llobregat i Salvador Valls, 
president del Consell Esportiu del Baix Llobregat.

L’escola Benviure de Sant Boi  
guanya el Premi Hàbits Saludables

Foto:  CEBLLOB

El Calafell va guanyar l’HC 
Sant Just (3-2) a la final de 
la vintena edició de la Frit 

Ravich Lliga Catalana. L’equip 
de Guillem Cabestany, tècnic 
que encadena el títol mundial 
amb la selecció espanyola 
amb l’èxit en el seu debut 
al Calafell, va rendibilitzar 
l’eficiència en la bola aturada, 
amb dos gols de penal en 
dos intents de Jepi Selva, que 
va fer els tres gols del seu 
equip i va ser designat MVP 
de la final. Els gols del Sant 
Just, que en algunes fases va 
dominar el joc imposant el seu ritme de més possessió, els 
van fer Burguillos (1-1) i Sito Ricart (2-2). A les semifinals, el 
Sant Just es va imposar a l'Igualada per 3-0. 

L’HC Sant Just es proclama     
subcampió d'hoquei patins

Foto:  HCSJ

Més d'un miler de participants a 
la 43a Cursa Popular del Prat
Juan Manuel Álvarez i Sonia Mata van vèncer als deu quilòmetres

Més d’un miler de parti-
cipants es van donar 
cita, un any més, a la 

Cursa Popular del Prat de Llo-
bregat. La quaranta-tresena 
edició d’aquesta prova at-
lètica, que es va celebrar el 
passat diumenge 22 de set-
embre, va ser una gran festa 
esportiva al municipi. A la 
prova dels cinc quilòmetres, 
el guanyador en la categoria 
masculina va ser Roger Sieiro, 
amb un temps de 17’37’’. An-
tonio Godoy (17’49’’) i Brayan 
José Cuenca (17’56’’) van aca-
bar en segona i tercera posi-
ció respectivament. A la cate-
goria femenina, la primera a 
arribar va ser Sonia Giménez, 
amb un registre de 20’41’’. La 
segona va ser Tania Caballero 

(22’39’’) i en tercera posició 
va finalitzar Sonia Reguant 
(23’47’’). D’altra banda, a la 
cursa dels deu quilòmetres, 
el primer classificat va ser 
Juan Manuel Álvarez, amb un 
temps de 34’57, seguit de Sal-
va Márquez (35’00’’) i Nacho 
Goñi (35’14’’). A la categoria 
femenina, la vencedora fou 
Sonia Mata (45’51’’). Sole Es-
pañol (46’20’’) i Nhoa Costas 
(46’54’’) van ser segona i ter-
cera respectivament. 

Patinatge
Marta Mesa i Rafael Heredia, 
del CPV El Prat, van guanyar 
a la distància dels 5.000 me-
tres a la penúltima prova de 
Lliga Catalana que es va ce-
lebrar a Lliçà d'Amunt. 

Foto: Pakobeer
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La UE Santboiana ja coneix els 
seus rivals a la Copa del Rei

La Federació Espanyola de 
Rugbi va donar a conèixer 
la composició de la Copa 

del Rei. Aquesta temporada, la 
competició canvia de format i 
recuperar la seva independèn-
cia respecte a la Lliga. D’aquesta 
forma, es disputarà una primera 
fase en tres jornades que tindrà 
lloc el novembre. Els primers 
classificats de cada grup es clas-
sificaran per a les semifinals (21-
22 de desembre) i la gran final 
es jugarà el 3-4 de juny. Jugaran la competició els dotze equips 
de Divisió d’Honor -entre els quals hi ha la UE Santboiana- divi-
dits en quatre grups de tres equips. La UES  està enquadrada en 
el grup C juntament amb el Pozuelo RU i Barça Rugby.

Foto: UES

Sant Feliu, Esplugues i Sant Joan 
Despí acolliran el Trofeu Molinet
La seixanta-unena edició se celebrarà del 27 de desembre al 4 de  
gener i és un dels més antics del país i únic al continent europeu 

Fotos: CB Esparreguera/FCBQ

El Trofeu Molinet, el tradicio-
nal torneig de minibàsquet 
organitzat per la Federa-

ció Catalana de Basquetbol 
(FCBQ) durant les festes nada-
lenques i que es caracteritza 
per ser el més antic del país i 
únic a Europa, arriba enguany 
a la seva seixanta-unena edició. 
L'esdeveniment, que recupera 
les seves dates habituals del 27 
de desembre al 4 de gener, es 
jugarà als municipis baixllobre-
gatins de Sant Feliu de Llobre-
gat, Esplugues de Llobregat i 
Sant Joan Despí. Del 27 al 30 de 
desembre es jugarà el torneig 
dels nivells A2, B, C i D i del 2-4 
de gener es jugarà el torneig de 
nivell A, on hi participaran tam-
bé els dos primers classificats 

del nivell A2: Sant Feliu de Llo-
bregat: del 27 al 30 de desem-
bre els partits de nivell A2, B, C i 
D i del 2 al 4 de gener de nivell 
A; Esplugues de Llobregat: del 
27 al 30 de desembre els partits 
de nivell A2, B, C i D i Sant Joan 
Despí: del 27 al 30 de desembre 
els partits de nivell A2, B, C i D i 
del 2 al 4 de gener de nivell A.

Lliga Catalana
D'altra banda, el Barça CBS 
es va proclamar subcampió 
de la Lliga Nacional Catalana 
Challenge després de perdre 
a la final davant el Lima-Horta 
Barcelona per 51-65. El partit 
es va celebrar al Pavelló Mu-
nicipal Castell d'en Planes 

de Vic. D'altra banda, el Vi-
ladecans, Segle XXI i Basket 
Almeda van quedar elimi-
nats de la competició EBA. 
També van quedar fora de la 
final, a la Segona FEB, el Prat 
i Santfeliuenc. Mentre, a EBA, 
l'Esparreguera va quedar fora 
de la Final a quatre i el Caste-
lldefels no va poder accedir. 

Amplia aquesta informació a: www.lapremsadelbaix.es
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Els alcaldes d’Esplugues de Llobregat i Ahrensburg  
van enfortir l’agermanament que ja té trenta-sis anys 
d'història. Una delegació de la localitat alemanya va 
visitar durant uns dies el municipi baixllobregatí. 

El pastisser equatorià Pachi Larrea, veí de Castelldefels, 
va guanyar el màxim guardó del I Premi Internacional 
d’alta pastisseria Paco Torreblanca. Va ser el millor 
pastís de xocolata en un certamen.

El ministre d’Indústria i Turisme, Jordi Hereu, va 
visitar Molins de Rei per conèixer el futur Museu del 
Renaixement. El director del Museu, Damià Martínez, 
va dur a terme una visita guiada per l'equipament. 

Unes 1.100 persones van aplegar-se al Parc Nou del Prat 
per compartir un arròs a l'aire lliure i en un ambient de 
germanor.  La Paella de la Gent gran es consolida així 
com un dels prolegòmens de la Festa Major.

L'Ajuntament de Sant Joan Despí ha instal·lat una 
nova coberta fotovoltaica al Poliesportiu Municipal 
Francesc Calvet. Produiran 122.914 kWh/any i s'evitarà 
l'emissió de 57.746 quilos de CO2 cada any.

Ja ha començat la Superlliga 2 Femenina amb la 
participació del Voleibol Sant Just. Marianao Singer de 
Miguel serà, una temporada més, el màxim responsable 
tècnic del conjunt baixllobregatí.

Sant Boi de Llobregat va renovar el compromís amb 
les persones refugiades. Un conveni de col·laboració 
amb el CA Benito Menni que fa possible un centre 
d'acollida al municipi (s'ha prorogat fins 2026). 

L'alcaldessa de Gavà, Gemma Badia , va visitar el  Centre 
de Control de Trànsit Aeri de Barcelona,. Les instal·lacions 
gestionen els 300.000 km2 (Catalunya, Comunitat 
Valenciana, part de la Regió de Múrcia i d’Aragó). 

L'Audiència de Barcelona ha condemnat a quinze anys 
i mig de presó a l'acusada de matar a Kristen I. P. a la 
sortida de la discoteca Capitolio el 28 de juny de 2020 
a Cornellà de Llobregat i absol a l'altra processada.

L’Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts, encapçalat per 
la regidora de Presidència, María Peláez, va participar 
a Brussel·les els dies 8 i 9 d’octubre a la Setmana 
Europea de les Regions i Ciutats (EURegionsWeek).

El Club Natació Sant Feliu va celebrar al Complex 
Municipal de Piscines la presentació oficial de tots 
els seus equips. Un acte que va marcar l'inici de la 
temporada 2024-2025.

Del 24 al 25 de setembre s'ha celebrat a Màlaga el 
Fòrum Greencities i S-Moving. L'alcalde de Viladecans, 
Carles Ruiz, com a president de la Red Innpulso, va fer 
una conferència d'obertura de la Urban Arena.


